
1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Covid-19 Η μετάλλαξη Όμικρον κυριαρχεί παντού
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Η μετάλλαξη Ομικρον κυριαρχεί πι
Για τρία σια τέσσερα νέα κρούσματα που εμφανίζονται στις ΗΠΑ υπεύθυνο το νέο στέλεχος. Ταχύτατη η εξάπ 
και στην Ευρώπη. Στο επίκεντρο Δανία, Πορτογαλία και Βρετανία

Τουλάχιστον 
5,35 εκατομμύρια 

νεκροί από 
την αρχή της 

πανδημίας, 
σύμφωνα 

με νεότερο 
απολογισμό 

λίγο πριν φύγει 
το 2021

Του
ΜΙΧΑΛΗ ΤΡΙΚΚΑ

Ν
έα περιοριστικά μέτρα υιοθετούν 
οι κυβερνήσεις σε όλο τον κόσμο, 
στην προσπάθεια τους να περιο
ρίσουν όσο είναι δυνατόν την 
εξάπλωση της μετάλλαξηςΌμικρον. Το νέο 
παραλλαγμένο στέλεχος του κορωνοϊού 

έχει ήδη κυριαρχήσει στις ΗΠΑ, ενώ θέμα 
ημερών θεωρείται η επικράτησή του και 
στην Ευρώπη.

Στις ΗΠΑ η παραλλαγήΌμικρον ευθύνε- 
ται πλέον για τρία στα τέσσερα νέα κρούσμα
τα που εμφανίζονται. Το νέο στέλεχος εξα
πλώνεται όμως ταχύτατα και στην Ευρώπη. 
Έχει επικρατήσει έναντι του στελέχους Δέλτα 
σε πολλές χώρες, συμπεριλαμβανομένων της 
Δανίας, της Πορτογαλίας και του Ηνωμένου 
Βασιλείου, όπου οι αριθμοί των κρουσμάτων 
διπλασιάζονται κάθε μιάμιση με τρεις ημέρες, 
προκαλώντας «άνευ προηγουμένου ποσοστά 
μετάδοσης», όπως σημείωσε και ο Χανς 
Κλούγκε, ο διευθυντής του Παγκόσμιου Ορ
γανισμού Υγείας (ΠΟΥ) για την Ευρώπη. Στη 
Βρετανία αυτήν τη στιγμή 129 άνθρωποι νο

σηλεύονται με την παραλλαγήΌμικρον του 
κορωνοϊού και μέχρι στιγμής 14 έχουν κατα- 
λήξει, δήλωσε χθες η Βρετανίδα υφυπουργός 
Υγείας Γκίλιαν Κίγκαν. Η ίδια σημείωσε επί
σης πως η βρετανική κυβέρνηση δεν θα δι
στάσει να εισαγάγει περαιτέρω περιορισμούς 
εξαιτίας της Covid-19, αν τα δεδομένα δεί
ξουν πως είναι απαραίτητο.

Ο Βρετανός πρωθυπουργός Μπόρις Τζόν- 
σον ξεκαθάρισε την Τρίτη ότι δεν θα θέσει σε 
ισχύ νέους περιορισμούς στην Αγγλία πριν 
από τα Χριστούγεννα, αναγνωρίζοντας πά
ντως πως η κατάσταση παραμένει εξαιρετικά 
δύσκολη και η κυβέρνηση μπορεί να χρεια
στεί να ενεργήσει ανά πάσα στιγμή.

Η Γαλλία, από την πλευρά της, όπου το 
20% των θετικών κρουσμάτων είναι πλέον 
της'Ομικρον, δεν αποκλείει να προχωρήσει 
«πέραν» των περιοριστικών μέτρων που έχει 
θέσει σε ισχύ στην περίπτωση «πολύ ισχυρής 
ανάκαμψης της επιδημίας». Ο υπουργός 
Υγείας Ολιβιέ Βέράν εκτίμησε ότι το στέλε- 
χος'Ομικρον θα είναι το κυρίαρχο στη χώρα 
στις αρχές Ιανουάριου και προειδοποίησε 
ότι ο ημερήσιος αριθμός κρουσμάτων ενδέ
χεται να φτάσει τις 100.000, από 70.000 που

είναι σήμερα. Στη χώρα ξεκίνησε χθες η εκ
στρατεία εμβολιασμού των παιδιών ηλικίας 
5 ώς 11 ετών, ενώ η κυβέρνηση συνέστησε 
στις επιχειρήσεις να «επιταχύνουν» τη στρο
φή τους προς την τηλεργασία με στόχο οι 
υπάλληλοί τους να εργάζονται από το σπίτι 
3 με 4 ημέρες την εβδομάδα.

Η Γερμανία, όπου τα επιβεβαιωμένα 
κρούσματα αυξήθηκαν κατά 45.659 το τε
λευταίο 24ωρο, αύξησε τα περιοριστικά μέ
τρα ανακοινώνοντας τη διεξαγωγή αθλητι
κών διοργανώσεων χωρίς θεατές και θέτο
ντας ανώτατο όριο 10 ατόμων στις εορτα
στικές συνεστιάσεις.

Και η Ισπανία κατέγραψε την Τρίτη εθνικό 
ρεκόρ 49.823 νέων κρουσμάτων κορωνοϊού 
σε 24 ώρες, σχεδόν τα μισά από τα οποία εβί- 
ναι του παραλλαγμένου στελέχους'Ομικρον, 
σύμφωνα με το υπουργείο Υγείας. Το προη
γούμενο ρεκόρ που είχε καταγραφεί στη χώρα 
ήταν στα μέσα του περσινού Ιανουάριου και 
ανερχόταν σε σχεδόν 40.000 νέα κρούσματα 
σε ένα 24ωρο.

Στο Βέλγιο, η Επιτροπή Βιοηθικής της χώ
ρας αποφάνθηκε χθες ότι «δεν πληρούνται οι 
προϋποθέσεις για υποχρεωτικό εμβολια

σμό». Η Επιτ 
συμπέρασμα 
αςυποχρεωτι 
κτή» μόνο εά 
σεις: ο υποχρ 
απαραίτητος 
σμιας στρατέ 
πολλές από τι 
βαιότητες και 
συζήτηση σττ 
ρώπη, το Ισρτ 
γκοσμίως πο 
ταρτη δόση ει 
πρώτη φάση 
ετών και τους 

Η πάνδημέ 
μήςτουλάχισ 
στον κόσμο 
ΠΟΥ στην Κ 
ση της Covic 
του2019,σύι 
σε χθες στη δ 
νο σε επίσημ: 
πης είναι αυτ 
περισσότερο 
ζώνη ΗΠΑ /
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χντού
λωσήίου

αοπή Βιοηθηκής κατέληξε στο 
ότι η εφαρμογή μιας εκστρατεί- 
κού εμβολιασμού είναι «αποδε- 
ν πληρούνται τρεις προϋποθέ- 
εωτικός εμβολιασμός να είναι 
για την εφαρμογή μιας παγκό- 
γικής προστασίας, να αρθούν 
;· σημερινές επιστημονικές αβε- 
να θεσπιστεί νόμος έπειτα από 
Κοινοβούλιο.Έξω από την Ευ- 
ήλ έγινε χθες η πρώτη χώρα πα- 
□ άρχισε να πραγματοποιεί τέ- 
ιβολιασμού. Το μέτρο αφορά σε 
τους Ισραηλινούς άνω των 60 
υγειονομικούς.
α έχει προκαλέσει μέχρι στιγ- 
τον 5,35 εκατομμύρια νεκρούς 
από τότε που το γραφείο του 
να γνωστοποίησε την εμφάνι- 
-19, στα τέλη του Δεκεμβρίου 
ιφωνα με απολογισμό που έδω- 
τμοσιότητα το AFP στηριζόμε- 
:ς πηγές. Η περιοχή της Ευρώ- 
ί που καταγράφει σήμερα τους 
τς θανάτους, ενώ ακολουθεί η 
Καναδά.
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1  600 εκατομμύρια δόσεις εμβολίων
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

94.08 cm² Κυκλοφορία: 390

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

600 εκατομμύρια 
δόσεις εμβολίων
■ Ως ο αερομεταφορά των
εμβολίων θα μπορούσε να 
χαρακτηριστεί η Emirates Sky- 
Cargo, η οποία έχει μεταφέρει 
600 εκατομμύρια δόσεις 
εμβολίων κατά της Covid-19. Από 
τον Οκτώβριο του 2020 ο 
αερομεταφορέας έχει μεταφέρει 
περισσότερα από 2,8 
εκατομμύρια κιλά (2.800 τόνους) 
εμβολίων από 35 σημεία 
παραλαβής σε περισσότερες από 
80 περιοχές. Με τις συνεχώς 
αυξανόμενες εκστρατείες 
εμβολιασμού σε όλον τον κόσμο, 
η Emirates SkyCargo σημείωσε 
σταθερή αύξηση στη ζήτηση για 
μεταφορά εμβολίων κατά του 
κορονοϊού κατά το β’ εξάμηνο του 
2021. Μόνο τον Οκτώβριο και τον 
Νοέμβριο του 2021, η Emirates 
SkyCargo μετέφερε περισσότερες 
από 200 εκατομμύρια δόσεις 
εμβολίων κατά της Covid-19, 
δηλαδή σχεδόν το ένα τρίτο των 
συνολικών εμβολίων που 
μεταφέρθηκαν από τον 
αερομεταφορέα από την έναρξη 
της πανδημίας. Σχεδόν τα δύο 
τρίτα των συνολικών εμβολίων 
που μετέφερε η εταιρεία 
παραδόθηκαν στην Αφρική, στην 
Ασία και στη Μέση Ανατολή.
[SID:14873298]

Φ.Ζ.
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1  Το δικαίωμα στη ζωή είναι υποχρέωση κάθε
νοήμονος ανθρώπου

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

268.25 cm² Κυκλοφορία: 4120

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το δικαίωμα στη ζωή είναι υποχρέωση 
κάθε νοήμονος ανθρώπου
ΟΙ ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΙ εμβολια
σμοί εξακολουθούν να αποτε
λούν αντικείμενο επιστημονικής 
ανάλυσης στο πεδίο της βιοηθι- 
κής, παρόλο που πολλές χώρες 
έχουν ήδη ανακοινώσει ή και 
προχωρήσει στη νομοθέτηση 
υποχρεωτικού εμβολιασμού για 
συγκεκριμένες επαγγελματικές 
ομάδες, κυρίως υγειονομικούς. 
Χθες, για παράδειγμα, ανακοι
νώθηκε ότι το Ανώτατο Συμ
βούλιο Δεοντολογίας και Ηθικής 
της Γερμανίας θεωρεί «λογική» 
την επέκταση του υποχρεωτι
κού εμβολιασμού πέραν των 
υγειονομικών και «σε ουσιώδη 
τμήματα του πληθυσμού», δη
λαδή σε όλους τους ενήλικες. 
Τόνισε, ωστόσο, ότι π υποχρέ
ωση θα πρέπει να συνοδεύεται 
από επιπλέον μέτρα, όπως την 
ελεύθερη -στο μέτρο του δυνα
τού- επιλογή του εμβολίου και 
την εξασφάλιση επαρκών ποσο
τήτων για όλους.

ΤΗΝ ΙΔΙΑ στιγμή, η Επιτροπή 
Βιοηθικής του Βελγίου απεφάν- 
θπ ότι δεν πληρούνται ακόμα 
οι προϋποθέσεις για υποχρε

ωτικό εμβολιασμό. Οι Βέλγοι 
επιστήμονες υποστηρίζουν ότι 
η εφαρμογή μιας εκστρατείας 
υποχρεωτικού εμβολιασμού 
είναι αποδεκτή με τρεις προ
ϋποθέσεις: ο υποχρεωτικός 
εμβολιασμός πρέπει να είναι 
απαραίτητος για την εφαρμογή 
μιας παγκόσμιας στρατηγικής 
προστασίας, να αρθούν πολλές 
από τις σημερινές επιστημονικές 
αβεβαιότητες και να θεσπιστεί 
νόμος έπειτα από συζήτηση στο 
Κοινοβούλιο. Θα μπορούσαμε 
να αναφέρουμε και άλλες πε
ριπτώσεις «αντικρουόμενων» ή 
καλύτερα αλληλοσυμπληρούμε- 
νων αποφάσεων, όμως ο χρόνος 
τρέχει και η «Ομικρον» τρέχει 
γρηγορότερα.

ΚΑΝΕΙΣ από τους παραπάνω 
επιστήμονες δεν είπε ότι τα εμ
βόλια δεν είναι ασφαλή. Αντιθέ- 
τως, ακόμα και στις περιπτώσεις 
που έχουν τεχνοκρατικής υφής 
ενστάσεις ως προς τα νομικά 
προαπαιτούμενα, όλοι τους 
επεσήμαναν τα οφέλη του κα
θολικού εμβολιασμού, καθώς 
μόνο έτσι μπορούν να αναχαι

τιστούν τα πανδπμικά κύματα, 
να μειωθεί η θνησιμότητα και 
οι μακροχρόνιες βλάβες στην 
υγεία των ανθρώπων και να 
μην καταρρεύσουν τα εθνικά 
συστήματα Υγείας.

ΓΙΑ ΤΟΝ μέσο πολίτη, λοιπόν, 
τα πράγματα θα έπρεπε να είναι 
πιο ξεκάθαρα και απλά. Με έξι 
εκατομμύρια νεκρούς, ο κόσμος 
δεν θα έπρεπε να είναι μπερδε
μένος. Με 20.000 νεκρούς στην 
Ελλάδα, οι πολίτες δεν θα έπρε
πε να διστάζουν. Θα έπρεπε όσοι 
έχουν τη δυνατότητα -και στην 
Ευρώπη την έχουν όλοι- να τρέ
χουν για να κλείσουν ραντεβού 
πρώτης, δεύτερης, τρίτης δόσης. 
Οχι επειδή τους υποχρεώνουν, 
αλλά επειδή έχουν το δικαίωμα 
και την επιστημονική πολυτέλεια 
να σώσουν τη ζωή τους.

ΜΕ ΕΞΙ ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ 
ΝΕΚΡΟΥΣ, Ο ΚΟΣΜΟΣ 
ΔΕΝ ΘΑ ΕΠΡΕΠΕ 
ΝΑ ΕΙΝΑΙ ΜΠΕΡΔΕΜΕΝΟΣ
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1  Το 76% των πολιτών θεωρεί τα εμβόλια κατά του
ιού ασφαλή

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

441.75 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

To 76% των πολιτών 
θεωρεί τα εμβόλια 
κατά του ιού ασφαλή
Ανησυχία για την πανδημία εκ
φράζουν τουλάχιστον οκτώ 
στουε δέκα Ελληνεε, με την πλει
ονότητα να αναγνωρίζει ότι ο 
εμβολιασμό3 είναι το όπλο που 
έχουμε για να νικήσουμε τον κο- 
ρωνοϊό. Το 76% των πολιτών θε
ωρεί τα εμβόλια ασφαλή και το 
80% είτε έχει εμβολιαστεί είτε 
έχει κλείσει ραντεβού. Μεταξύ 
όσων δεν έχουν εμβολιαστεί, δύο 
στουε τρειε δεν σκοπεύουν να 
κάνουν το εμβόλιο και η μεγά
λη πλειονότητα αυτών εκτιμά 
ότι δεν υπάρχει τίποτα που θα 
μπορέσει να τουε αλλάξει τη γνώ
μη. Πιο αυστηρά μέτρα για την 
προστασία από την COVID-19 
θα ήθελαν τουλάχιστον τέσσε- 
pis στουε δέκα πολίτεε.

Αυτά είναι τα βασικά συμπε
ράσματα ms νέαε έρευναε για 
την πανδημία, που διενήργησε 
η εταιρεία ALCO για τον Ιατρικό 
Σύλλογο Αθηνών το διάστημα 2-6 
Δεκεμβρίου 2021 σε πανελλαδικό 
δείγμα 1.000 ατόμων Hildas 17 
ετών και άνω και την οποία πα
ρουσίασαν χθεε ο πρόεδρο$ του 
ΙΣΑ Γιώργοε Πατούλη3, ο διευθυ- 
ντήε ms ALCO Κώστα3 Παναγό- 
πουλθ3 και ο αντιπρόεδρο3 του 
Συλλόγου Φώτηε Πατσουράκο3. 
Ειδικότερα, το 84% των συμμε- 
τεχόντων εκφράζει ανησυχία για 
την COVID-19 σε αυτή την περίο
δο και το 70% φοβάται ότι μπορεί 
να αρρωστήσει από τη νόσο. Τα 
ποσοστά αυτά είναι σαφώε αυξη
μένα σε σχέση με τα αντίστοιχα 
του περασμένου Ιουλίου, όταν 
ανησυχία για την πανδημία είχε 
εκφράσει το 68% και φόβο για νό-

σηση το 46%. Το 68% θεωρεί ότι 
ο εμβολιασμ03 μπορεί να νικήσει 
την πανδημία (64% ήταν το αντί
στοιχο ποσοστό τον περασμένο 
Ιούλιο), με το σχετικό ποσοστό να 
είναι στο 75% μεταξύ των εμβο
λιασμένων και μόλΐ3 στο 21% με
ταξύ των ανεμβολίαστων. Το 76% 
των συμμετεχόντων στην τελευ
ταία έρευνα θεωρεί ότι τα εμβόλια 
είναι πολύ ή αρκετά ασφαλή, πο
σοστό που τον Ιούλιο ήταν 63%. 
Το 78% των πολιτών δήλωσε ότι 
έχει εμβολιαστεί έναντι του SARS- 
CoV-2 και το 2% ότι έχει κλείσει 
ραντεβού. Από τουε υπόλοιπουε

Τέσσερις στους δέκα 
θα ήθελαν πιο αυστηρά 
μέτρα για την προστασία 
από την COVID-19, 
σύμφωνα με έρευνα 
για την πανδημία.

συμμετέχοντε3, μόνο το 12% δή
λωσε ότι σκοπεύει να εμβολιαστεί 
και το 63% εμφανίστηκε αρνητικό 
σε αυτή την προοπτική, κυρίωε 
επειδή θεωρεί αναποτελεσματικό 
το εμβόλιο (41%), προτιμάει την 
ανοσία από τη νόσηση (24%) ή 
φοβάται τιε παρενέργειε3 (22%). 
Στην ερώτηση «τι θα aas παρακι
νούσε να εμβολιαστείτε», η πλειο
νότητα (73%) απάντησε «τίποτα», 
το 10% θα άκουγε τον προσωπικό 
του γιατρό, το 8% θα το σκεφτό
ταν εάν κινδύνευε κάποιοε φίλθ3 
ή συγγενή3 του και μόλΐ3 το 2%

Η στάση των πολιτών απέναντι 
σε εμβόλια και μέτρα

Θεωρείτε ότι τα μέτρα που ισχύουν 
για την αντιμετώπιση της πανδημίας 
είναι περισσότερο αυστηρά απ’ ό,τι 
πρέπει, αυτά που πρέπει ή λιγότερο 
αυστηρά απ’ ό,τι πρέπει;

Θεωρείτε πολύ, αρκετά, 
λίγο ή καθόλου ασφαλή 
τα εμβόλια που γίνονται 
σήμερα στη χώρα μας;

7% _
ΔΞ/ΔΑ

Ί I-------19%
Περισσότερό 

αυστηρά

43% _
Λιγότερο
αυστηρά

_31%
Αυχά που 

πρέπει

■ Δ-/ΔΑ Καθόλου Λίγο 

Αρκετά ■ Πολύ

Δεκέμβριος %

Ιούλιος

Εχετε εμβολιαστεί 
για την C0VID-19;

2% _ 
Ραντεβού

Σκοπεύετε να εμβολιαστείτε 
για την COVID-19;
(όσοι δεν έχουν εμβολιαστεί/κλείσει 
ραντεβού)

2% 25%
ΔΑ ΔΞ/ΔΑ

__63%
0X1

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

θα επηρεαζόταν από απαγορεύ
σει και πρόστιμα.

Αναφορικά με την Επιτρο
πή Εμπειρογνωμόνων για την 
πανδημία, το 43% δηλώνει ότι 
την εμπιστεύεται πολύ, το 33% 
αρκετά, το 14% λίγο και το 7% 
καθόλου. Τέσσερα στουε δέκα 
(43%) εκτιμούν ότι τα μέτρα που 
ισχύουν για την αντιμετώπιση 
ms πανδημίαε είναι λιγότερο 
αυστηρά από ό,τι πρέπει, το 31% 
ότι είναι αυτά που πρέπει και το 
19% ότι είναι περισσότερο αυ
στηρά. Αναφορικά με τον ρόλο

που διαδραμάτισαν στην παν
δημία διάφοροι επαγγελματικοί 
κλάδοι και φορείε, οι γιατροί και 
οι νοσηλευτέε έλαβαν σε ποσο
στό 95% θετικέε ψήφουε από 
τουε πολίτες, η κυβέρνηση είχε 
40% Θετικέ5 και 44% αρνητικέε, 
η Εκκλησία είναι στην προτε
λευταία θέση με 34% θετικέε και 
47% αρνητικέε, ενώ αρνητικόε 
πρωταγωνιστή5 αναδεικνύεται η 
αντιπολίτευση με μόλιε το 16% 
να χαρακτηρίζει θετικό τον ρόλο 
τηε και το 61% αρνητικό.

ΠΕΝΝΥ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ
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1  Ανιχνεύτηκε στα λύματα της Θεσσαλονίκης η
Όμικρον πριν εντοπιστεί κρούσμα

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

714.93 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Θεσσαλονίκη

Ανιχνεύτηκε σια λύματα της Θεσσαλονίκης 
η Όμικρον πριν εντοπιστεί κρούσμα
Νέα μέθοδος ανίχνευσης και ποσοτικοποίησης του στελέχους Όμικρον με χρήση real time PGR, η οποία, 
σύμφωνα με την επιστημονική ομάδα του ΑΠΘ, «συνιστά παγκόσμια πρωτοπορία»

Της
ΜΑΡΟΥΛΑΣ ΠΛΗΚΑ

Μ
πορεί τα στοιχεία του ΕΟΔΥ να μην 
καταγράφουν την εμφάνιση της με
τάλλαξης Όμικρον του SARS-CoV- 
2 στη Θεσσαλονίκη, αλλά, με βάση 
τη νέα και πρωτοποριακή μέθοδο ανίχνευσης που 
χρησιμοποιεί το ΑΠΘ στις αναλύσεις των λυμά

των της ΕΥΑΘ, η άκρως μεταδοτική αυτή μετάλ
λαξη κυκλοφορεί ήδη στην κοινότητα της πόλης.

Μάλιστα, σύμφωνα με χθεσινές ανακοινώσεις, 
η ανίχνευσή της σε δείγμα λυμάτων έγινε την πε
ρασμένη Κυριακή (19.12.2021), ενώ τις προσε
χείς ημέρες η επιστημονική ομάδα θα είναι σε 
θέση και να την ποσοτικοποιήσει έναντι της με
τάλλαξης Δέλτα που συνεχίζει να είναι κυρίαρχη.

Σύμφωνα με τον επιστημονικά υπεύθυνο του 
προγράμματος και πρύτανη του ΑΠΘ Νίκο Πα- 
παϊωάννου, η εμφάνιση της Όμικρον ήταν «ανα
μενόμενη εξέλιξη, όπως αναμενόμενη είναι και η 
επικράτησή της το επόμενο διάστημα».

Αυτό, όμως, που είναι ιδιαίτερα σημαντικό κατά 
τον ίδιο είναι ότι «σήμερα, πριν ακόμη εντοπιστεί 
η μετάλλαξη σε εργαστηριακά επιβεβαιωμένο 
κρούσμα στην πόλη, ερχόμαστε να προσφέρουμε 
στην Πολιτεία ακόμη ένα πολύτιμο εργαλείο έγκαι
ρης και αξιόπιστης πρόβλεψης για την επιδημιο- 
λογική κατάσταση και πορεία της πανδημίας».

Η νέα μέθοδος ανίχνευσης και ποσοτικοποίη- 
σης του στελέχους Όμικρον με χρήση real time 
PGR, όπως επισημαίνει η επιστημονική ομάδα του 
ΑΠΘ, «συνιστά παγκόσμια πρωτοπορία». Γι’ αυτό 
η ομάδα θα προχωρήσει άμεσα σε υποβολή σχετι
κής προδημοσίευσης σε διεθνές καταθετήριο επι
στημονικών εργασιών (medRxiv). Επίσηςθέτειτη 
μέθοδο στη διάθεση του Δικτύου Επιδημιολογίας 
Λυμάτων του ΕΟΔΥ, ώστε να εφαρμοστεί άμεσα 
και σε άλλες πόλεις στην Ελλάδα.

Ανέμελοι στην κανονικότητα
Και ενώ τα λύματα δείχνουν ότι η μεταδοτικό

τερη όλων των προηγούμενων μεταλλάξεων του 
SARS-CoV-2 είναι παρούσα και κυκλοφορεί ήδη

στη Θεσσαλονίκη, η πόλη οδεύει «ανέμελα» προς 
τις γιορτές των Χριστουγέννων μέσα σε μια επί
πλαστη «κανονικότητα» και την ίδια ώρα τα νο
σοκομεία της είναι στο κόκκινο εξαιτίας της ανε
ξέλεγκτης εξάπλωσης της μετάλλαξης Δέλτα. 
Πριν ακόμη γίνει γνωστή η ανίχνευση της Όμι
κρον στα λύματα της ΕΥΑΘ, ο καθηγητής Περι
βαλλοντικής Μηχανικής του ΑΠΘ Δημοσθένης 
Σαρηγιάννης δήλωνε ότι η χώρα δεν θα αποφύγει 
το καθολικό lockdown εξαιτίας της δυναμικής 
που αναπτύσσει η μετάλλαξη Όμικρον.

«Εάν υπάρξει καθολικό lockdown από τις 3 Ια
νουάριου. θα διαρκέσει έναν μήνα. Εάν φτάσου
με στις 16 του μηνός, όταν υπολογίζουμε ότι τα 
κρούσματα θα είναι και πάλι 6.000 ημερησίως, τότε 
θα πάει μέχρι τον Μάρτιο» είπε χαρακτηριστικά, 
ενώ μέχρι το τέλος της εβδομάδας σχετική έκθεση 
της επιστημονικής του ομάδας θα βρίσκεται στο 
Μαξίμου και στα χέρια του πρωθυπουργού.

«Όλα τα όλα τα στοιχεία συγκλίνουν στο ότι το 
πρόβλημα θα έρθει πολύ γρήγορα και θα είναι 
πολύ μεγάλο» επισήμανε.
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1  «Ιερό» κάλεσμα για εμβολιασμούς
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

896.91 cm² Κυκλοφορία: 4120

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΑ ΜΗΝΥΜΑΤΑ ΤΩΝ ΠΡΟΚΑΘΗΜΕΝΩΝ ΤΗΣ ΟΡΘΟΔΟΞΙΑΣ ΓΙΑ ΤΗ ΓΙΟΡΤΗ ΤΩΝ ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΩΝ

«Ιερό» κάλεσμα για εμβολιασμοί»
Μ

ε την ευχή να σταματήσει 
η πανδημία που ταλανίζει 
ολόκληρο τον πλανήτη, να 
εξαλειφθούν οι αδικίες, οι πόλεμοι 

και οι συγκρούσεις και να επικρατή
σει ενότητα και ειρήνη στον κόσμο, οι 
Προκαθήμενοι της Ορθοδοξίας στέλ
νουν τα δικά τους μηνύματα για τη 
γιορτή των Χριστουγέννων.

Ο Οικουμενικός Πατριάρχης, Βαρ
θολομαίος, στο χριστουγεννιάτικο 
μήνυμά του αναφέρεται στον κο- 
ρονοΐ'ό, κάνοντας έκκληση στους 
πιστούς που δεν έχουν εμβολιαστεί 
να σπεύσουν άμεσα να το πράξουν. 
Μάλιστα, καλεί τον κόσμο να μην 
παρασύρεται από ανεύθυνες φωνές 
«των μη επαϊόντων και των αυτο- 
ανακηρυχθέντων εις εκπροσώπους 
του Θεού και της γνήσιας πίστεως 
«πνευματικών συμβούλων», αυτο- 
αναιρουμένων όμως οικτρώς, λόγω 
της απουσίας αγάπης προς τον αδελ
φόν, την ζωήν του οποίου εκθέτουν 
εις μέγαν κίνδυνον».

Ο κ.κ. Βαρθολομαίος σημειώνει ότι 
στην εποχή μας απαιτείται «ποιμα
ντική φαντασία, διάλογος όχι αντί
λογος, μετοχή όχι αποχή, συγκεκρι
μένη πράξις όχι απόκοσμος θεωρία, 
δημιουργική πρόσληψις όχι γενική 
απόρριψις».

Ολα αυτά, συμπληρώνει, «δεν 
λειτουργούν εις βάρος της πνευμα
τικότητας και της λατρευτικής ζωής, 
αλλά αναδεικνύουν την αδιάσπαστον 
ενότητα της λεγομένης “καθέτου” και 
“οριζοντίου” διαστάσεως της εκκλη
σιαστικής παρουσίας και μαρτυρίας. 
Πιστότης εις την παράδοσιν της Εκ-

DBAAIA ΝΙΚΟΛΑΟΥ
vnikolaou@e-typos.com

κλησίας δεν είναι εγκλωβισμός εις 
το παρελθόν, αλλά αξιοποίησις της 
πείρας του παρελθόντος προσφυώς 
εν τω παρόντι».

Μάλιστα, στέκεται στην πανδη
μία και αφού εξηγεί ότι π επιστήμη, 
εφόσον λειτουργεί ως διάκονος του 
ανθρώπου, είναι πολύτιμο δώρο του 
Θεού, συνεχίζει «δοξάζομεν τον Θεόν 
του ελέους, τον κρατύναντα τους 
ειδικούς επιστήμονας εις την ανά
πτυξαν αποτελεσματικών εμβολίων 
και άλλων φαρμάκων διά την αντι- 
μετώπισιν της κρίσεως και καλού- 
μεν όσους πιστούς δεν έχουν ακόμη 
εμβολιασθή να το πράξουν, πάντας 
δε να ακολουθούν τα προτεινόμενα 
υπό των υγειονομικών αρχών μέτρα 
προστασίας».

«Να επικρατήσει η ειρήνη»
Από την πλευρά του ο Πατριάρχης 
Αλεξανδρείας, Θεόδωρος, παρακα- 
λεί τους ισχυρούς της Γης, «ώστε να 
επικρατήσει και πάλι η ειρήνη του 
Χριστού και να ανατείλει μια για πά
ντα πλέον ο ήλιος της δικαιοσύνης 
σ' ολόκληρο τον πλανήτη».

Οπως χαρακτηριστικά γράφει: 
«Λαοί, χώρες, κοινωνίες δεινοπα- 
θούν από τον εγωισμό του σύγ
χρονου ανθρώπου, ο οποίος στόχο 
έχει να κυριαρχήσει εις βάρος του 
αδυνάτου και να του στερήσει την 
ελευθερία και το ψωμί της ημέρας. 
Μία από τις πιο όμορφες και ευλο
γημένες περιοχές του κόσμου, αλλά

ΟΙΚΟΥΜΕΝΙΚΟΣ
ΠΑΤΡΙΑΡΧΗΣ

Ο Βαρθολομαίον 
απηύθυνε έκκληση 

στοιν πκπούδ να σπεύσουν 
να εμβολιαστούν και 
να μην παρασύρονται 
από ανεύθυνε5 φωνέε

ταυτόχρονα και η περισσότερο τα
λαιπωρημένη από την πείνα και τη 
φτώχεια, η Αφρική, αιώνες τώρα 
προσπαθεί να βρει τον προσανατολι
σμό της. Μεγάλα όμως γεωπολιτικά 
συμφέροντα ταλαιπωρούν τον αφρι- 
κανό αδελφό μας και τον κρατούν 
δέσμιο των αναγκών του».

Οι μεταλλάξεις
Η Εκκλησία των Ιεροσολύμων «προ
σεύχεται υπέρ ειρήνης και αγαθής 
καταστάσεως του σύμπαντος κό
σμου, καθώς και υπέρ απαλλαγής 
της δοκιμαζομένης ανθρωπότητας 
εκ των μεταλλάξεων της λοιμώδους 
νόσου», υπογραμμίζει στο χριστου
γεννιάτικο μήνυμα του ο Πατριάρχης 
Ιεροσολύμων, Θεόφιλος.

«Η Ενανθρώππσις και π κατά σάρ
κα Γέννησις του Χριστού, την οποί
αν προσκυνούμεν, αναμένοντες και 
τα Αγια Θεοφάνεια, είναι π απαρχή 
μόνον των σωτηριωδών διά τον 
άνθρωπον μυστηρίων του Θεού», 
γράφει ο Πατριάρχης Ιεροσολύ
μων και προσθέτει ότι π Εκκλησία 
συνεχίζει και διαιωνίζει το έργον 
του Χριστού, της συνδιαλλαγής, της 
συμφιλιώσεως, της ειρηνικής συμβι- 
ώσεως και της αγάπης μεταξύ των 
ανθρώπων».

Από την πλευρά του, ο Αρχιεπίσκο
πος Ιερώνυμος μας καλεί να αγωνι- 
σθούμε για τπ διαφύλαξη τπς μεταξύ 
μας ενότητας, παραμένοντας μακριά 
από κάθε είδους ακρότητες και φα
νατισμούς. «Ιδιαίτερα», γράφει ο κ. 
Ιερώνυμος, «στις δύσκολες ημέρες 
που διανύουμε, στην ανασφάλεια,

στον πόνο, στη θλίψη, στο φόβο 
και τον θάνατο, ας μην παύσουμε 
να παραμένουμε ο ένας δίπλα στον 
άλλον με αγάπη, ελπίδα, κατανόηση 
και υπομονή, στηρίζοντας, προσέ
χοντας και διαφυλάσσοντας “εαυ
τούς και αλλήλους”, κυρίως, όμως, 
εναποθέτοντας την ελπίδα μας στον 
Γεννηθέντα Κύριο».

Σύμφωνα με τον Αρχιεπίσκοπο, «η 
θεία κένωση από το ταπεινό σπήλαιο 
της Βηθλεέμ πρέπει ν’ αποτελεί το 
ασφαλές μας πρότυπο στη σχέση μας 
με τους άλλους. Χρειάζεται διαρκής 
αγώνας για προσφορά αγάπης, θυ
σίας, αποδοχής του άλλου και των 
αναγκών του, εκ-σταση από τον εαυ
τό μας για χάρη των άλλων».

Ηρεμη αντοχή
Ο Αρχιεπίσκοπος Αλβανίας, Αναστά
σιος, τονίζει: «Το μήνυμα είναι καθο
ριστικό για όλους όσοι θέλουμε να 
βαδίζουμε στα ίχνη του Ιησού: Ηρε
μη αντοχή στις ποικίλες στενοχώριες 
που εμφανίζονται στην πορεία μας, 
στις στερήσεις, στις κακουχίες, στις 
θλίψεις. Ηρεμη αντοχή στην απροσ
δόκητη εχθρότητα, στις συκοφαντίες, 
στους κατατρεγμούς. Ηρεμη αντοχή 
στους σκληρούς δρόμους της ξενι
τιάς. Αυτό δεν σημαίνει παθητικότη- 
τα. Κατά την επιτέλεση της λυτρω
τικής αποστολής Του, ο “πράος και 
ταπεινός” Ιησούς αντιστάθηκε στην 
αδικία και την τυπολατρία. Στηλίτευ- 
σε την υποκρισία και τη δολιότητα, 
πάντοτε με ήρεμη αντοχή. Ακόμη και 
στις πιο ακραίες καταστάσεις, στα 
φρικτά Πάθη». ■

«Η επιστήμη, εφόσον λειτουργεί 
ως διάκονος του ανθρώπου, 
είναι πολύτιμο δώρο του 
Θεού», δήλωσε ο Οικουμενικός 
Πατριάρχης.

Ο Πατριάρχης Αλεξανδρείας, 
Θεόδωρος, παρακαλεί τους 
ισχυρούς της Γης, ώστε να 
επικρατήσει και πάλι η ειρήνη 
του Χριστού.

«Υπέρ απαλλαγής της δοκιμαζόμενης 
ανθρωπότητας εκ των μεταλλάξεων 
της λοιμώδους νόσου» υπογραμμίζει 
στο χριστουγεννιάτικο μήνυμά του ο 
Πατριάρχης Ιεροσολύμων, Θεόφιλος.

Ο Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος μας 
καλεί να αγωνισθούμε για τη 
διαφύλαξη της μεταξύ μας ενότητας, 
παραμένοντας μακριά από κάθε 
είδους ακρότητες και φανατισμούς.

Ηρεμη αντοχή στις ποικίλες 
στενοχώριες που εμφανίζονται στην 
πορεία μας, στις στερήσεις, στις 
κακουχίες, στις θλίψεις εύχεται ο 
Αρχιεπίσκοπος Αλβανίας, Αναστάσιος.



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τελεσίγραφο Πλεύρη στος ανεμβολίαστους
υγειονομικούς

Πηγή: POLITICAL Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

608.06 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

της Στέλλας Παπαμιχαήλ

Τελεσίγραφο
ΠΓίεύρπσιουε
ανεμβοήίασιουε
υγειονομικοί^

Μ
ε μια προειδοποίηση υπάτη 
μορφή τελεσιγράφου διά στό
ματος Θανάση Πλεύρη προς 
τους ανεμβολίαστους για
τρούς, η κυβέρνηση εμφανίστηκε και στη 
Βουλή αποφασισμένη να προστατέψειτην 

κοινωνία από την επέλαση της μετάλλαξης 
Όμικρον, επιβεβαιώνοντας μέσω του ίδιου 
υπουργού την πρόθεσή της για την επιβολή 
περιοριστικών μέτρων μετά τις γιορτές.

Το μήνυμα από τον Θ. Πλεύρη στηντελευ- 
ταία πριν από τις γιορτές συνεδρίαση της 
Βουλής προςτο υγειονομικό προσωπικό 
που επιλέγει να μην εμβολιάζεται, παρά την 
έξαρση της πανδημίας, ήταν κάτι παραπάνω 
από σαφές. «Η πανδημία δείχνει ότι ο εμβο
λιασμός είναι απαραίτητος και εξετάζεται αν 
αυτοί που θα παρέχουν υπηρεσίες στο ΕΣΥ 
θα πρέπεινα είναι εμβολιασμένοι», είπε ο Θ. 
Πλεύρης, τονίζοντας ότι «οι υγειονομικοί 
καλούνται να πάρουν μια απόφαση αν θα 
εμβολιαστούν στο τρίμηνο ή αν θα θέσουν 
τον εαυτό τους εκτός συστήματος υγείας». 
Σημειώνεται ότι με το πολυνομοσχέδιο που 
ψηφίστηκε παρατείνεται μέχρι τις 31 Μαρτί
ου η αναστολή εργασίας των ανεμβολία- 
στων γιατρών.

Έμφαση στα τεστ
Παράλληλα ο υπουργός Υγείας σε συνέ

χεια των πρωθυπουργικών ανακοινώσεων 
προσδιόρισε εκ νέου το χρονικό ορόσημο 
επιβολής νέων περιοριστικών μέτρων που 
θα τεθεί σε ισχύ μετά τις γιορτές. «Θα εξετά- 
σουμετι μέτρα θα πάρουμε μετάτην εισήγη
ση της επιτροπής τις επόμενες μέρες», ανέ
φερε ο κ. Πλεύρης, προσθέτοντας πάντως 
πως βούληση της κυβέρνησης είναι οι γιορ
τές να περάσουν με τα ισχύοντα μέτρα με 
έμφαση στοτέστιγκ.

Από την κυβέρνηση διαμηνύεται την ίδια 
ώρα ότι, αν και δεν θα ληφθούν άμεσα νέα 
μέτρα, οι έλεγχοι που θα γίνουντο επόμενο 
διάστημα και ειδικά μεταξύ Χριστουγέννων 
και Πρωτοχρονιάς θα είναι εντατικοί και ιδι
αίτερα αυστηροί, καιότιδενθα πρέπεινα 
διανοηθεί κανένας, σε όποιον χώρο και αν 
εργάζεται, ότι δεν θα δουλεύουν μέσα μόνο 
εμβολιασμένα άτομα.

Ασπίδα προστασίας
Υλοποιώντας τη δέσμευση που είχε δώσει 

στους γιατρούς που βρίσκονται στην πρώτη 
γραμμή, η κυβέρνηση μετροπολογία που 
στηρίχθηκε και από την αντιπολίτευση ύψω
σε ασπίδα προστασίας για το ιατρικό και νο
σηλευτικό προσωπικό που στοχοποιείται 
από αντιεμβολιαστές με αβάσιμες μηνύσεις 
και αγωγές.Όπως εξήγησε ο υπουργός 
Υγείας, προστατεύονται οι γιατροί και οι νο
σηλευτές που δέχονται απειλές και μηνύ

σεις ή αγωγές, γιατί διασωληνώνουν ασθε
νείς με Covid, κάτι που είναι κατάφωρα και 
προδήλως αντίθετο με το νομικό πλαίσιο. 
Ωστόσο, διευκρίνισε ότι παραμένει η ιατρική 
αμέλεια εάν υπάρχουν λάθη ή παραλείψεις 
υγειονομικού χαρακτήρα.

Ρύθμιση για χειρουργούς
Με την ίδια ρύθμιση προβλέπεται επίσης 

ότιχειρουργοίτου ΕΣΥ θα μπορούν να χει- 
ρουργούν ασθενείς δημόσιων νοσοκομείων 
σε ιδιωτικές κλινικές χωρίς πρόσθετη αμοι
βή, προκειμένου να μειωθούν οι λίστες ανα
μονής. Η διάταξη αφορά κλινικές που έχουν 
παραδώσει κρεβάτια για διαχείριση Covid 
περιστατικών.

Για την πορεία των εμβολιασμών, ο Θ. 
Πλεύρης ανέφερε ότιέφθασανστο 70% οι 
προγραμματισμένοι εμβολιασμοί και στο 
66% είναι οι πλήρως εμβολιασμένοι. Όπως 
είπε, στον ενήλικο πληθυσμό έχει καλυφθεί 
το 80% αυτών που έχουν κάνει την πρώτη 
δόση και το 75% όσων έχουν ολοκληρώσει 
τον εμβολιασμό.

ΟΣΥΡΙΖΑ
Για τραγική διαχείριση της πανδημίας κα

τηγόρησε την κυβέρνηση ο αρμόδιος τομε- 
άρχης του ΣΥΡΙΖΑ Ανδρέας Ξανθός, που δεν

τοποθετήθηκε, αν και πήρε τον λόγο αμέ
σως μετά, για το θέμα των απολύσεων. «Δεί
χνετε εγκληματικά αντανακλαστικά», είπε 
απευθυνόμενος στην κυβέρνηση ο κ. Ξαν
θός. χαρακτηρίζοντας τον πρωθυπουργό 
«υβρίδιο επιδημιολόγου και εσχάτως εντα- 
τικολόγου».

«Για κυβέρνηση που αυτοσχεδιάζει και 
υπουργούς που παριστάνουν τους λοιμω- 
ξιολόγους, μετέχοντας στην παραφιλολογία 
για νέα μέτρα μετά τις γιορτές», έκανε λόγο 
ο επικεφαλήςτης Κοινοβουλευτικής Ομά
δας του ΚΙΝΑΛΜιχάληςΚατρίνης. Κατηγό
ρησε την κυβέρνηση ότι υποβαθμίζει και 
περιθωριοποιεί τους επιστήμονες, με συνέ
πεια οι πολίτες να διχάζονται και να γίνονται 
δύσπιστοι. Άφησε πάντως αιχμές για την αν
τιπολιτευτική τακτική του ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας 
ότι «εμείς δεν ζητάμε εκλογές με 100 νε
κρούς την ημέρα και την πανδημία να κινεί
ται ανεξέλεγκτα».

Διορία τρεις μήνες για 
να εμβολιαστούν, αλλιώς 
θα βρεθούν εκτός ΕΣΥ
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1  Καούρες, δυσπεψία, πεπτικό έλκος: Τα…δώρα των
εορτών

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

812.34 cm² Κυκλοφορία: 4120

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΩΣ ΘΑ ΑΠΟΦΥΓΕΤΕ ΤΗ ΔΥΣΦΟΡΙΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΟΛΥΦΑΓΙΑ ΤΩΝ ΗΜΕΡΩΝ

Καούρες, δυσπεψία, πεπτικό έλκος: 
Τα... δώρα των εορτών
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΚΑΛΛΙΔΩΝΗΣ
I kal lidonis@e-ty pos .com

Η
 εορταστική διάθεση 

των ημερών φαίνε
ται ότι δικαιολογεί τις 
υπερβολές στο φαγη

τό με την οικογένεια και τους φίλους. 
Ομως αυτός είναι ένας σημαντικός 

λόγος για τον οποίο πρέπει να είμα
στε ιδιαίτερα προσεκτικοί κάθε φορά 
που γεμίζουμε το πιάτο μας. Η δυ
σπεψία, αλλά περισσότερο η καούρα 
στο στομάχι, είναι βασικά συμπτώμα
τα των εορτών και κάποιοι άνθρω
ποι έχουν μεγαλύτερη ευαισθησία με 
αποτέλεσμα να ταλαιπωρούνται. Ας 
μην ξεχνάμε, βέβαια, και τις τροφικές 
δηλητηριάσεις που αυτές τις μέρες 
έχουν την τιμητική τους.

Τα εορταστικά γεύματα 
«ξεχειλώνουν» το πεπτικό 
σύστημα
Η καούρα και π δυσπεψία έπειτα από 
ένα «βαρύ» και πλούσιο γεύμα, σε 
συνδυασμό με το κάπνισμα, οφείλο
νται στην παλινδρόμηση του όξινου 
περιεχομένου του στομάχου προς 
τον οισοφάγο εξαιτίας της χαλάρω
σης του οισοφαγικού σφιγκτήρα. Οι 
συχνές καούρες αποτελούν το κύριο 
σύμπτωμα της γαστροοισοφαγικής 
παλιδρόμησης, π οποία ταλαιπωρεί 
συχνά 4 στους 10 Ελληνες.

Οπως εξηγεί ο δρ Τζ. Πάτρικ Γουά- 
ρινγκ, ειδικός σε θέματα πεπτικών δι
αταραχών από την Ιατρική Σχολή του 
Πανεπιστημίου Εμορι, στην Ατλάντα, 
ο μηχανισμός ανάπτυξης της δυσπε
ψίας έπειτα από ένα μεγάλο γεύμα 
αρχίζει με τη διαστολή του στομάχου 
από τη μεγάλη ποσότητα φαγητού 
και ποτού που πέφτει μέοα του.

Εδώ αρχίζει η καούρα...
Το στομάχι «αντιλαμβάνεται» ότι έχει 
αυξημένο... φόρτο εργασίας και έτσι 
παράγει μεγαλύτερες από το συνη
θισμένο ποσότητες γαστρικών οξέων 
για να πέψει την τροφή. Ορισμένα 
συστατικά του γεύματος, όμως, όπως 
το αλκοόλ, π σοκολάτα και τα λίπη, 
χαλαρώνουν τον μυ που κλείνει το 
άνοιγμα συνδέσεως του στομάχου με 
τον οισοφάγο - και έτσι, τα γαστρικά 
οξέα βρίσκουν διέξοδο προς τα πάνω 
και αρχίζουν οι καούρες.

Τι μπορείτε να κάνετε για να τα 
αποφύγετε όλα αυτά; Το πιο δρα
στικό και λογικό βήμα απ’ όλα

είναι να μην το παρακάνετε με το 
φαγητό και το ποτό. Επιπλέον, εάν 
γνωρίζετε πως κάποιο φαγητό σας 
πειράζει, αποφύγετε να το κατα
ναλώσετε. Εάν εξάλλου ανήκετε 
στην κατηγορία των ανθρώπων 
με γνωστά πεπτικά προβλήματα, 
πάρτε εκ των προτέρων το φάρ
μακο για το στομάχι που σας έχει 
χορηγήσει ο γιατρός και το οποίο 
θα δημιουργήσει ένα προστατευ
τικό στρώμα στο στομάχι.

Μερικές συμβουλές που θα 
σας βοηθήσουν
► Πίνετε άφθονο νερό.
► Μπ «φορτώνετε» το στομάχι σας 
κυρίως τις βραδινές ώρες.
► Αποφύγετε τα αναψυκτικά μαζί 
με το φαγητό.
► Αποφύγετε το κάπνισμα μετά το 
φαγητό.
► Μασάτε αργά.
► Συμπεριλάβετε στα γεύματά σας 
πράσινες σαλάτες, Προτιμήστε να 
τις καταναλώνετε πριν από τα άλλα 
φαγητά, ώστε να περιορίζετε το αί
σθημα της πείνας.

► Να καταναλώνετε το φαγητό 
πάντοτε από το πιάτο και όχι να 
τσιμπολογάτε από τις πιατέλες.
► Μην τρώτε την πέτσα και τα 
ορατά λίπη από τα κρέατα.
► Να αποφεύγετε την κατανάλωση 
φρούτων αμέσως μετά το φαγητό, 
διότι τα συστατικά των φρούτων 
απορροφώνται με διαφορετικό 
ρυθμό από αυτά του κρέατος και 
των άλλων φαγητών και αυτή π 
διαφορά μπορεί να προκαλέσει 
δυσπεψία.
► Αν υπάρχει δυνατότητα επιλο
γής, να προτιμάτε τα κρέατα που 
έχουν ψηθεί στη σχάρα ή στη σού
βλα από αυτά του φούρνου, της 
γάστρας κ.τ.λ.
► Αποφύγετε να ξαπλώνετε ή να 
ασχολείστε με κοπιώδεις δραστη
ριότητες μετά το φαγητό. Εάν θέ
λετε να διευκολύνετε την πέψη, 
να κάνετε έναν ήρεμο περίπατο, 
με αργό βήμα.

Εφοδιαστείτε με ένα 
φαρμακευτικό δισκίο
Η πρώτη σας επιλογή, αν οι πα

ραπάνω συμβουλές δεν αποδώ
σουν, θα πρέπει να είναι π χρήση 
αλγινικών σκευασμάτων που κα
ταστέλλουν την παλινδρόμηση. 
Τα αλγινικά χορηγούνται χωρίς 
ιατρική συνταγή και το βασικό 
πλεονέκτημά τους είναι π ταχύτη
τα της ανακούφισης που προσφέ
ρουν. Τα σκευάσματα αυτά έχουν 
αποδεδειγμένη αποτελεσματικό- 
τητα, καθώς δρουν σχηματίζοντας 
ένα στρώμα που «επιπλέει» πάνω 
από το περιεχόμενο του στομάχου, 
δημιουργώντας έτσι έναν φυσικό 
φραγμό (τείχος) μεταξύ των στο
μαχικών υγρών (οξέων) και του 
οισοφάγου, καταστέλλοντας με αυ
τόν τον τρόπο την παλινδρόμηση. 
Ο τρόπος δράσης τους τους επι
τρέπει να επιφέρουν αποτέλεσμα 
μέσα σε 3-5 λεπτά από τη λήψη, 
ενώ σημαντικό πλεονέκτημά τους 
είναι ότι μπορούν να χορηγούνται 
παράλληλα με κάθε άλλη θεραπευ
τική αγωγή, ώστε να επιτυγχάνε
ται μια συνολική αντιμετώπιση 
των συμπτωμάτων και ο πάσχων 
να ανακουφίζεται άμεσα. Εάν τα

συμπτώματα παραμένουν, απευ
θυνθείτε στον γιατρό ή τον φαρ
μακοποιό σας.

Ποιοι κινδυνεύουν 
περισσότερο
Πέρα, όμως, από μια απλή καούρα 
ή δυσπεψία που θα μας χαλάσει 
το στομάχι και τη διάθεση, οι δια
τροφικές παρεκτροπές των ημερών 
συνδέονται άμεσα και με σοβαρό
τερα προβλήματα, όπως εκδήλωση 
γαστρίτιδας, πεπτικού έλκους, σο
βαρής γαστροοισοφαγικής παλιν
δρόμησης, οξείας χολοκυστίτιδας, 
οξείας παγκρεατίτιδας και κολί
τιδες. Υπολογίζεται ότι στο δεκα
ήμερο των εορτών οι εισαγωγές 
στα νοσοκομεία με τέτοιου είδους 
συμπτώματα είναι αυξημένες κατά 
30%. Μάλιστα, τον μεγαλύτερο 
κίνδυνο αντιμετωπίζουν όσοι -για 
θρησκευτικούς λόγους- απείχαν εν 
είδει νηστείας από συγκεκριμένες 
τροφές για κάποιες εβδομάδες, κα
θώς και οι ασθενείς με βεβαρημέ
νο ιστορικό και υπό φαρμακευτική 
αγωγή.Ο
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1  Ορφανοτροφείο-κολαστήριο με βιασμούς βρεφών
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

478.05 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Φρίκη από ns καιαγγελίε$ αε κεντρικό ίδρυμα των Αθηνών!
Στα χέρια του εισαγγελέα η βρόμικη υπόθεση

Ορφανοτροφείο-κολαστήριο
με βιασμούε βρεφών

Σοκ και onoipomoopos έχει 
προκολέσειη «βροχή» καταγγελιών 
γιο εμπορία βρεφών, κακοποίηση και 
σεξουαλική κακοποίηση παιδιών, 
σε κεντρικό ορφανοτροφείο ias 
Aflnvas.

Την αποκάλυψη έκανε η υφυπουργόε Ερ- 
γασίαε, Δόμνα Μιχαηλίδου λέγονταε πωε 
ήδη διεξάγεται έρευνα με μεικτά κλιμάκια 
ins Εθνικήε Αρχήε Διαφάνειαε και παιδο- 
ψυχολόγουε και παιδιάτρουε που έχουμε 
οριστεί, σε κεντρικό ορφανοτροφείο στην 
Αττική, διότι υπάρχει μια σειρά καταγγελι
ών για κακοποίηση παιδιών και συγκεκρι
μένα για σεξουαλική κακοποίηση μεταξύ 
παιδιών μπροστά σε εργαζόμενουε.

«Τ is τελευταίεε δύο εβδομάδεε», ανέφε
ρε η υφυπουργόε Εργασίαε και Κοινωνικών 
Υποθέσεων, «έχω πάει τρειε φορέε στον ει
σαγγελέα. Κατέθεσα πάλι μηνυτήρια αγωγή. 
Κατάλαβα ότι ''πέφτω'' πάνω σε δεύτερη μη
νυτήρια αγωγή για το συγκεκριμένο ίδρυ
μα -ιδιωτικό- για εμπορία βρεφών. Τώρα 
πάμε για κακοποίηση».

Επεκτείνονται οι έλεγχοι
Στη συνέχεια, η Δόμνα Μιχαηλίδου, αποκά
λυψε ότι έλαβε μια επώνυμη επιστολή για 
την κακοποίηση παιδιών μέσα στη συγκε
κριμένη κλειστή δομή προστασίαε στην Ατ
τική. Μάλιστα, τρειε άνθρωποι που σχετίζο
νται με αυτή τη δομή, κατήγγειλαν όχι μόνο 
την άσκηση βίαε στα παιδιά, αλλά έκαναν 
λόγο για σεξουαλικέε σχέσειε μεταξύ των

ματοδότηση για τη δομή αυτή και οργάνωσα 
μαζί με την Εθνική Αρχή Διαφάνειαε έλεγ
χο», υπογράμμισε η κα. Μιχαηλίδου και ση
μείωσε ότι ο έλεγχοε ξεκινά από τη συγκε
κριμένη δομή, ωστόσο, τουε επόμενουε 
μήνεε (Ιανουάριο και Φεβρουάριο) θα επε
κταθεί σε όλη τη χώρα.

Γνωστοποίησε, επίσηε, ότι αλλά τέσσε
ρα παιδιά για τα οποία υπήρχε συγκεκρι
μένη καταγγελία απομακρύνθηκαν από τη 
δομή, προκειμένου να εξεταστούν από τουε 
ειδικούε στο νοσοκομείο «Παίδων». «Εξε
τάστηκαν τα παιδιά αυτά, εξετάστηκαν και 
όλα τα υπόλοιπα από τουε ειδικούε, το κλι
μάκιο τηε Εθνικήε Αρχήε Διαφάνειαε εξέ
τασε τα διοικητικά, ενώ υπάρχει σε εξέλιξη 
η έρευνα από την Εισαγγελία και, παράλλη
λα, έχει παγώσει και η χρηματοδότηση», κα
τέληξε η υφυπουργόε.

ανηλίκων παρουσία των εργαζομένων, 
όπωε και για άλλεε συμπεριφορέε αποτρό
παιου χαρακτήρα.

«Το πρώτο που έκανα είναι ότι πήγα ξανά 
στην Εισαγγελία, κατέθεσα μηνυτήρια ανα
φορά στην αντιεισαγγελέα Παιδικήε Προ
στασίαε και αμέσωε μετά πάγωσα τη χρη
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1  Έρευνα ΙΣΑ: Μειώθηκαν οι αρνητές - 8 στους 1 0
έχουν εμπιστοσύνη στον εμβολιασμό

Πηγή: POLITICAL Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

231.51 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Έρευνα ΙΣΑ: 
Μειώθηκαν 
οι αρνηιέε - 8 σιουε 
10 έχουν εμπιστοσύνη 
στον εμβολιασμό

Με μια νέα αποκαλυπτική έρευνα, ο 
ΙΣΑ (Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών) και η 
εταιρεία Alco κατέγραψαν τις αντιδρά
σεις των πολιτώντην περίοδο 2-6/12/21 
σχετικά με την πανδημία και τα εμβόλια. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία, το 957» των 
ερωτηθέντων αναγνωρίζει τον σημαντι
κό ρόλο των υγειονομικών και το 747 θε
ωρεί ότι τα μέτρα είναι σωστά ή λιγότερο 
αυστηρά από αυτά που θα έπρεπε. Οι 6 
στους 10 θεωρούν ότι το ΕΣΥ ανταποκρί- 
νεται στις ανάγκες της πανδημίας. Περί
που 8 στους 10 ανησυχούν για την πορεία 
της πανδημίας, εμπιστεύονταιτα εμβό
λια και έχουν εμβολιαστεί ή κλείσει ραν
τεβού. Όπως προκύπτει, η ομάδα των 
αρνητών μειώθηκε σημαντικά σε σχέση 
μετον Ιούλιο, ο πυρήναςιης, όμως, δεί
χνει πολύ σκληρός, αφού μόνο το 127 
φαίνεται να σκέφτεται να εμβολιαστεί, 
ενώ η πλειονότητά τους (737) δηλώνει 
ότι δεν υπάρχει κάτι ή κάποιος που θα 
μπορούσενα τους πείσει να αλλάξουν 
στάση. Ο λόγος που επικαλείται το 417 
όσων δεν έχουν εμβολιαστεί είναι η ανα
ποτελεσματικότητα του εμβολίου, ενώ το 
227 φοβάται τις παρενέργειες. Ένα πο
σοστό 247 θεωρεί προτιμότερη την ανο
σία από τη νόσηση. Μάλιστα το 597 των 
μη εμβολιασμένων ανησυχεί για την 
πανδημία ενώ το αντίστοιχο ποσοστό 
στους εμβολιασμένους είναι 877. «Η 
πανδημία θεριεύει εκ νέου. Το ξέρουμε. 
Το βλέπουμε. Σαρώνει και αιφνιδιάζει, 
με άγνωστα δεδομένα και άγνωστα απο
τελέσματα, ενώ βαδίζουμε ήδη στον τρί
το χειμώνα με Covid, με ανοιχτές πληγές 
στην Ελλάδα, με πάνω από 20.000 θανά
τους», τόνισε μεταξύ άλλων ο Γιώργος 
Πατούλης, αναφερόμενος στις νέες συν
θήκες που θα δήμιο υργηθούν με την 
επέλαση της Όμικρον.

Κατερίνα Παπακωστοπούλου
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1  ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟ ΖΗΤΑ Ο ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 23 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

70.29 cm² Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟ
ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟ
ΖΗΤΑΟΔΗΜΗΤΡΗΣ
ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ
Την επέκταση της υποχρεω- 
τικότητας του εμβολιασμού 
και σε άλλες επαγγελματι
κές κατηγορίες, αλλά και το 
Δημόσιο, ζήτησε ο βουλευ

τής της 
Νέας Δη
μοκρα
τίας και 
πρώην 
γενικός 
γραμμα
τέας Συν
τονισμού 
στην κυ

βέρνηση Σαμαρά, Δημήτρης 
Βαρτζόπουλος.
Στην ομιλία του επί του νέου 
κρατικού Προϋπολογισμού, 
ο βουλευτής Θεσσαλονίκης 
είπε πως δεν πρέπει επ’ ου- 
δενί να οδηγηθούμε σε μέ
τρα που θα έχουν επίδραση 
στην οικονομία, και ο μόνος 
τρόπος αντιμετώπισης της 
πανδημίας είναι το τείχος 
ανοσίας.
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1  ΤΑ ΜΟΝΟΚΛΩΝΙΚΑ ΔΕΝ ΚΑΤΑΠΟΛΕΜΟΥΝ ΤΗΝ Ο
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

631.61 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γράφει η Κατερίνα Παπακωστοπούλου

Η
 πορεία της Όμικρον, οι γιορτές, το συνεχές testing που συστήνεται 
ως αναγκαίο προληπτικό μέτρο πριν από τις κοινωνικές 
συναθροίσεις αλλά και το γεγονός ότι οι έρευνες δείχνουν πως τα 
μονοκλωνικά αντισώματα δεν καταπολεμούν επαρκώς την «0», 

οδήγησαν την επιτροπή των ειδικών σε έκτακτη σύσκεψη χθες το μεσημέρι. 
Στο τραπέζι έπεσε αμέσως η ιδέα να γίνει άμεση χορήγηση των 

μονοκλωνικών αντισωμάτων, δηλαδή κατανάλωση των δόσεων που υπάρχουν 
ακόμα διαθέσιμες μέσα στις επόμενες δύο εβδομάδες, δηλαδή πριν προλάβει 
να επικρατήσει η Όμικρον στη χώρα.
Για αυτό και υπάρχει η πρόθεση πλέον να διευρυνθεί η χορήγησή τους και σε 
άλλες κατηγορίες ασθενών, ώστε να μη μείνουν αδιάθετα. Φυσικά, όπως είπε 
και ο υπουργός Υγείας στη Βουλή, νέα μέτρα θα πέσουν σίγουρα στο τραπέζι 
μετά τις γιορτές, ειδικά αν η Όμικρον δείξει τα δόντια της και ξεπεράσει τη 
Δέλτα, που αυτή τη στιγμή κυριαρχεί στην Ελλάδα.
Οι ειδικοί παρακολουθούν συνεχώς τα νέα δεδομένα ειδικά από κράτη που 
πλήττονται ήδη από τη νέα παραλλαγή, όπως η Μεγάλη Βρετανία.

Επιβεβαίωση με τα λύματα
Η «Political» επιβεβαιώνεται μετά το χθεσινό της ρεπορτάζ για τη σημασία 
των λυμάτων στην πορεία της Όμικρον. 0 καθηγητής αναλυτικής χημείας 
Νίκος Θωμαΐδης μίλησε στον ΣΚΑί για την αύξηση που παρατηρείται τις 
τελευταίες ημέρες στο ιικό φορτίο στα λύματα της Αττικής αλλά και της 
Κρήτης, λέγοντας ότι ύστερα από τρεις εβδομάδες ύφεσης η κατάσταση 
αντιστρέφεται. Ήδη ανιχνεύθηκε η νέα παραλλαγή στην κοινότητα της 
Θεσσαλονίκης, σε δείγμα της Κυριακής 19 Δεκεμβρίου 2021, μέσα από νέα 
πρωτοποριακή -υψηλής ευαισθησίας και ακρίβειας και σε πραγματικό χρόνο- 
μοριακή μέθοδο, που ανέπτυξε η Ομάδα του ΑΠΟ, επιστημονικά υπεύθυνος 
της οποίας είναι ο πρύτανης του ΑΠΟ καθηγητής Νίκος Παπαϊωάννου.
Χθες, πάντως, καταγράφηκαν 5.641 νέα κρούσματα, 69 άνθρωποι έχασαν τη 
ζωή τους ενώ 665 νοσηλεύονται διασωληνωμένοι στις ΜΕΘ, οι 553 από αυτούς 
ανεμβολίαστοι. Στην Αττική καταγράφηκαν 2.307 νέες μολύνσεις, 776 στη 
Θεσσαλονίκη, ενώ Αχάί'α, Λάρισα, Εύβοια, Κοζάνη και Ηράκλειο έχουν 
τριψήφιους αριθμούς κρουσμάτων.

Οί τελευταίες έρευνες οδηγούν 
τους ειδικούς στην άμεση 

χορήγηση των αντισωμάτων, 
πριν εξαπλωθεί η μετάλλαξη
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1  Καταστροφή ο μαζικός εμβολιασμός και το
υγειονομικό διαβατήριο

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1044.58
cm²

Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

παραπολιτικοί ΜΑΚΕΛΑΡΗΔΕΣ Αποκαλύπτει 
ο Μαυρογιαλούρος

Συνένιευξη-βόμβα κορυφαίου Γάλλου γιατρού

Καταστροφή ο μαζικόδ εμβολιασμόε
και ίο υγειονομικό διαβατήριο

Στη Γαλλία του Μακράν (του 
συζύγου ins φημολογούμενη$ 
(jjs... τρανσέξουαλ yiayms 
Μπριζίτ Μακράν με το 
πραγματικό όνομα Ζαν Μισέλ 
Τρονιέ), που αντιμετωπίζει 
και αυτή ανάλογα προβλήματα 
με τα δικά pos στο μέτωπο 
ms πανόημιΊκ και των 
ολοκληρωτικών μέτρων, 
συζητείται us τελευταικ 
ώρε$ η συνέντευξη που 
έδωσε εκεί ms Kopuipaios 
yiatpos.

Μια συνέντευξη πραγματική «βόμβα» 
διότι αμφισβητεί ευθέωε το επίσημο 
αφήγημα που ακολουθούν και... πα
παγαλίζουν ο Κούληε, ο Μακράν και 
οι όμοιοι tous ωε υποτακτικοί των ξέ
νων κέντρων και συμφερόντων όπωε 
ο Μπιλ Γκέιτε και ο σκοτεινόε δόκτωρ 
Αντ. Φάουτσι-«Μένγκελε» που θέλουν 
να επιβάλλουν -με πρόσχημα και με τον 
φόβο τηε πανδημίαε- παγκόσμια οικο
νομική και κοινωνική δικτατορία.

Τπν απέκρυψαν
Είναι μια συνέντευξη η οποία αν και δό
θηκε σε μια από τιε μεγαλύτερεε και συ- 
στημικέε εφημερίδεε τηε Γαλλίαε. τη 
«Figaro», στην Ελλάδα οι «παπαγάλοι» 
και τα Μέσα Ενημέρωσηε που σιτίζο
νται από το καθεστώε του Κούλη έχουν 
φροντίσει φυσικά να την κρύψουν. Να 
την εξαφανίσουν. Στη Γαλλία τουλά
χιστον υπάρχει ακόμη το δικαίωμα τηε 
άλληε άποψηε και του δημόσιου διαλό
γου και μάλιστα σε επιστημονικό επίπε
δο που εδώ έχει απαγορευτεί πλήρωε. 
Και όχι μόνο αυτό. Με το κλίμα διώξεων 
που έχουν επιβάλλει οι εδώ κυβερνώ- 
ντεε, είναι απολύτωε βέβαιο ότι εάν τα 
έλεγε αυτά εδώ στην Ελλάδα, θα του εί
χαν στείλειτον... εισαγγελέα, όπωε ήδη 
κάνουν σε όποιουε σηκώνουν ανάστη
μα και τουε πάνε κόντρα στα σχέδια και 
τιε μεθοδεύσειε τουε. Αυτά συμβαίνουν 
στην Κολομβία των Βαλκανίων...

Πιστοποιητικά 
κοι πράσινο άλογο
Ο Ζεράλντ Κίρζεκ είναι έναε από τουε 
πιο γνωστούε γιατρούε στη Γ αλλία ο 
οποίοε μάλιστα ασχολείται με το ια
τρικό ρεπορτάζ και διευθύνει τη μεγα
λύτερη ιατρική ιστοσελίδα στη χώρα 
του. Χωρίε να δηλώνει αντιεμβολια- 
στήε, αλλά και χωρίε περιστροφέε, το
νίζει ότι είναι λάθοε ο μαζικόε εμβολι- 
ασμόε του πληθυσμού, όπωε επίσηε και 
ότι είναι λάθοε απόφαση το πιστοποιη
τικό εμβολιασμού που επιβάλλουν η μία 
χώρα μετά την άλλη. Και εξηγεί ότι είναι

αποφάσειε που έχουν ληφθεί για πολι- 
τικούε λόγουε και για περιορισμό των 
ελευθεριών των ανθρώπων και όχι για 
επιστημονικούε λόγουε. Ο Kierzek στη 
συνέντευξή του τονίζει ότι εδώ και 20 
μήνεε γνωρίζουμε ότι οι ομάδεε κιν
δύνου είναι «οι άνω των 65 ετών και 
κατά μείζονα λόγο οι άνω των 80 ετών, 
αλλά και οι παχύσαρκοι ασθενείε αφού 
σχεδόν 1 στουε 2 νοσηλευόμενουε 
ασθενείε είναι υπέρβαροε. Και επί

σηε γνωρίζαμε ότι περισσότερο από το 
93% των ασθενών με κόβιντ είναι άνω 
των 65 ετών και η διάμεση ηλικία θα
νάτων είναι τα 85 έτη». Και υπογραμ
μίζει «Το πιστοποιητικό εμβολιασμού 
δεν αλλάζει κάτι όσον αφορά αυτούε 
που είναι σε κίνδυνο, ούτε επηρεάζει 
την εξέλιξη τηε πανδημίαε και αρκετοί 
πιστεύουν ότι ο μαζικόε εμβολιασμόε 
εν μέσω πανδημίαε είναι λάθοε, για
τί ευνοεί τιε μεταλλάξειε και εμποδί

ζει τη φυσική νόσηση». Ο ίδιοε πιστεύ
ει ότι «είναι άχρηστο να προχωράε σε 
εμβολιασμούε χωρίε να στοχεύειε άτο
μα που κινδυνεύουν από σοβαρή νόση
ση....Το εμβόλιο δεν εμποδίζει τη με
τάδοση του ιού, όπωε καταλάβαμε με 
αυτό το πολλοστό κύμα θετικών κρου
σμάτων παρά την ευρεία εμβολιαστι- 
κή κάλυψη. Επομένωε, μπορούμε να 
αναρωτηθούμε για το ζήτημα τηε δια- 
τήρησηε αυτού του πόσου υγείαε ή εμ

βολιασμού, καθώε δεν αποτρέπει την 
μόλυνση και επομένωε δεν προστα
τεύει. Ο μόνοε στόχοε ήταν να ωθήσει 
τουε Γάλλουε να εμβολιαστούν, κάτι 
που πέτυχε».

Σημαντική είναι και αυτή η διαπί
στωσή του:

«Είναι άδικο να θεωρούμε τουε 
ανεμβολίαστουε ωε υπεύθυνουε για 
τον υπερπληθυσμό των νοσοκομεια
κών υπηρεσιών. Είναι οι πολιτικέε μαε 
εδώ και πολλέε δεκαετίεε που έχουν 
εξαθλιώσει το νοσοκομείο και το σύ
στημα υγείαε.,.,Είναι εύκολο να κατηγο
ρήσουμε για όλα τουε ανεμβολίαστουε 
ή τον Covid ... Δεν υπάρχει λόγοε για 
μένα αυτόε ο εμβολιασμόε να είναι υπο- 
χρεωτικόε. Το ποσοστό θνησιμότηταε 
είναι 0,1% και επομένωε δεν συγκρί- 
νεται με άλλεε ασθένειεε που απαιτούν 
υποχρεωτικό εμβολιασμό.... Δυστυχώε, 
γινόμαστε μάρτυρεε υπερβολικού ζή
λου ή επίδειξηε αδικαιολόγητων μέ
τρων και των βαριών συνεπειών τουε 
στη συμβίωση και την οικονομική δρα
στηριότητα. Πώε η απαγόρευση πώλη- 
σηε αλκοόλ εμποδίζει την κυκλοφορία 
του ιού; Ποια είναι η διαφορά μεταξύ 
μιαε εορταστικήε συγκέντρωσηε και 
μιαε εκλογικήε συγκέντρωσηε;».

Iloios είναι
Κατά τον κορυφαίο γιατρό «οι αποφάσειε είναι κυρί- 
ωε πολιτικέε παρά επιστημονικέε. Ο πρόεδροε Μακράν, 
όπωε και άλλοι ηγέτεε, πρέπει οπωσδήποτε να δείξουν ότι 
αναλαμβάνουν δράση. Το εμβόλιο, που παρουσιάζεται ωε 
πανάκεια, είναι μια απλή, μετρήσιμη απάντηση (συμπερι- 
λαμβανομένηε τηε επικοινωνίαε) ακόμη και αν είναι εξαι
ρετικά ακριβό και τελικά ειε βάροε των θεμελιωδών και 
μακροπρόθεσμων μεταρρυθμίσεων (νοσοκομεία κ.λπ.). 
Ωστόσο, καθιστά δυνατή την αποφυγή πολιτικών μέτρων 
που οι Γ άλλοι δεν θα δέχονταν πλέον, όπωε ο περιορισμόε 
ή η απαγόρευση κυκλοφορίαε. Ο πρόεδροε Μακράν κατά
λαβε ότι ήταν απαραίτητο "ταυτόχρονα" να προστατεύσει 
με το εμβόλιο και να κάνει τα πάντα για να σταματήσει να 
εξοργίζει τουε Γάλλουε»». Ο πατέραε του Ζεράλντ Κίρ

ζεκ ήταν έναε εργάτηε τόρνου που έγινε σύμβουλοε δια- 
χείρισηε αφού πέρασε το απολυτήριο σε ηλικία 28 ετών, 
και η μητέρα του ήταν γραμματέαε στην εκπαίδευση. Αφού 
σπούδασε στην Ιατρική Σχολή του Saint-Etienne, έκανε 
την πρακτική του άσκηση το 1998 και στη συνέχεια επέ- 
λεξε την ειδικότητα τηε δημόσιαε υγείαε στο Παρίσι. Είναι 
κάτοχοε μεταπτυχιακού διπλώματοε στιε επιστήμεε υγεί
αε και τιε κοινωνικέε επιστήμεε με ειδίκευση στη δημόσια 
υγεία, κρατικού διπλώματοε ιατρικήε, μεταπτυχιακού δι- 
πλώματοε αναισθησιολογίαε, διπλώματοε ιατρικήε κατα
στροφών και διπλώματοε ιατρικήε επειγόντων περιστατι
κών. Είναι κάτοχοε DEA στο ιατρικό δίκαιο (Πανεπιστήμιο 
Montpellier I) και διδακτορικού διπλώματοε στο ιδιωτικό 
δίκαιο και τιε ποινικέε επιστήμεε.
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1  Η μοναξιά των ειδικών
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

936.98 cm² Κυκλοφορία: 5230

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ-ΠΑΝΔΗΜΙΑ

Παλινωδίες και απαξίωση 
της επιτροπής των ειδικών
• Τt μέτρα πρότεινε η επιτροπή
για εορταστικές εκδηλώσεις, χώρους ™ 
συγχρωτισμού, καταστήματα
• Καθολικό λοκντάουν 
από 3 Ιανουάριου προτείνει 
ο καθηγητής Σαρηγιάννης “yjlR·
• Απειλές Πλεύρη για απολύσεις 
ανεμβολίαστων υγειονομικών ΣΕΛ. 3
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1  Η μοναξιά των ειδικών
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Η μοναξιά των ειδικών
Πώς η κυβέρνηση πέρασε από την υποβάθμιση και απαξίωση ιης επιτροπής 
εμπειρογνωμόνων στην απραξία έναντι της πανδημίας εν όψει των εορτών 
και στη σύγχυση που προκαλεί με τη σεναριολογία για νέα μέτρα

0 Κυρ. Μητσοτάκη, δεξιά, στη συνεδρίαση του υπουργικού συμβουλίου τns περασμένη Τρίτη

► Του ΓΙΑΝΝΗ ΜΠΑΣΚΑΚΗ

τελευταία κυβερνητική 
παλινωδία με την παραλί
γο επιβολή υποχρεωτικού 
ράπιντ τεστ στους εμβολι
ασμένους για ρεβεγιόν σε 
κλειστούς χώρους εστία
σης και διασκέδασης με 
δική τους οικονομική επι

βάρυνση, φέρνει πάλι στο προσκήνιο το 
πολύ σοβαρό ζήτημα της εξόφθαλμης 
υποβάθμισης της επιτροπής εμπειρο
γνωμόνων του υπουργείου Υγείας.

Η κυβέρνηση έχει εδώ και πολύ καιρό 
εγκαταλείψει τους ειδικούς. Εισηγείται 
και αποφασίζει μόνη της και μετά καλεί 
τους επιστήμονες να νομιμοποιήσουν 
τις αποφάσεις της. Εξ ου και βλέπουμε 
διαρκώς όλες αυτές τις παλινωδίες στη 
διαχείριση της πανδημίας.

Η τελευταία υπόθεση με τα τεστ εί
ναι ένα εξαιρετικά χαρακτηριστικό case 
study. Η κυβέρνηση μόνη της εξέταζε την 
επιβολή του μέτρου, χωρίς τους ειδικούς 
που ακόμα δεν είχαν καν συνεδριάσει. 
Μόνη της επέλεξε να δημοσιοποιήσει, 
διά του κυβερνητικού εκπροσώπου, τι 
ακριβώς εξέταζε. Και σκόπευε, εφόσον 
καταλήξει σε αυτό, να το ανακοινώσει 
μετά τη συνεδρίαση της επιτροπής, που 
θα συγκαλούνταν πάλι εκ των υστέρων 
προκειμένου να νομιμοποιήσει ακόμα 
μία κυβερνητική απόφαση. Μεσολάβη
σαν όμως οι έντονες αντιδράσεις, αλλά 
και οι παρεμβάσεις μελών της επιτροπής.

Συγκεκριμένα του Αλκιβιάδη Βατό- 
πουλου που ξεκαθάρισε ότι δεν υπήρχε 
σχετική εισήγηση των επιστημόνων, 
αφού δεν είχαν ακόμα συνεδριάσει, ενώ 
ο ίδιος, όπως είπε, έμαθε για το μέτρο 
από την... τηλεόραση. Αλλά και του Αθα

νάσιου Εξαδάκτυλου, ο οποίος μάλιστα 
εξέφρασε και τη διαφωνία του με το μέ
τρο του υποχρεωτικού ράπιντ με οικονο
μική επιβάρυνση των πολιτών, λέγοντας 
ότι «τα ράπιντ είναι μεγάλη ταλαιπωρία», 
ενώ τάχθηκε υπέρ του «δωρεάν self test» 
που «να είναι καταχωρημένο στην πλατ
φόρμα».

Το αποτέλεσμα είναι γνωστό. Η κυβέρ
νηση υποχρεώθηκε να κάνει πίσω και 
μάλιστα βγήκε ο ίδιος ο Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης στο υπουργικό συμβούλιο να 
αποσύρει το μέτρο από το τραπέζι και να 
πει πως, αντί αυτού, θα διατεθούν ακόμα 
δύο δωρεάν self tests. Ασφαλώς η κυβέρ
νηση ανέκρουσε πρύμναν μπροστά στις 
αντιδράσεις. Στο ίδιο πλαίσιο κατάλαβε 
ότι το μέτρο αυτό είναι δύσκολο να εφαρ
μοστεί, διότι θα υποχρεώνονταν όλοι να 
τρέξσυν μαζικά να κάνουν ράπιντ πριν 
από το ρεβεγιόν, ενώ προτίμησε και να 
αποφύγει τη σύγκρουση με την έως τώρα 
γραμμή της κατά την οποία τασσόταν

υπέρ της επιβολής τέτοιων μέτρων μόνο 
στους ανεμβολίαστους. Ομως και μόνο 
με την προαναγγελία του μέτρου ουσια
στικά την είχε αναιρέσει, αφού αναγκά
στηκε έτσι να παραδεχτεί ότι, παρά την 
πολύ μεγάλη σημασία του εμβολίου που 
προστατεύει από τη βαριά νόσηση, δεν 
σημαίνει ότι παύουν να κολλούν και να 
μεταδίδουν και οι εμβολιασμένοι.

Σεναριολογία για νέα μέτρα
Και με αυτόν τον τρόπο η κυβέρνη

ση επέλεξε την απραξία απέναντι στην 
πανδημία εν όψει των γιορτών και αντί 
για πράξεις άρχισε και πάλι να επιδίδε
ται στη σεναριολογία για μελλοντικά 
νέα μέτρα, προκαλώντας ξανά σύγχυση 
και εικόνα αλαλούμ γύρω από το θέμα. 
Ο ίδιος ο πρωθυπουργός, στο υπουργικό 
συμβούλιο, άφησε ανοιχτό το ενδεχό
μενο λήψης νέων μέτρων «τις πρώτες 
εβδομάδες του 2022», μιλώντας για «ένα 
εύρος επιλογών, όπως η επέκταση της

τηλεργασίας» και «οι ρυθμίσεις ωραρίων 
στην εστίαση και τη διασκέδαση», ενώ 
τη σκυτάλη της σεναριολογίας γύρω 
από τα μέτρα έχουν πάρει υπουργοί στα 
κανάλια, με τον υπουργό Υποδομών και 
Μεταφορών Κώστα Αχ. Καραμανλή, 
μέσα σε αυτό το κλίμα, να αφήνει ανοι
χτό το ενδεχόμενο επέκτασης του υπο
χρεωτικού εμβολιασμού και στους άνω 
των 50 ετών, δηλώνοντας (ΣΚΑΪ) πως 
«είναι κάτι το οποίο νομίζω θα το δει η 
κυβέρνηση και ο πρωθυπουργός, όταν 
και εφόσον και ανάλογα με το πώς πάνε 
οι εμβολιασμοί».

Την ίδια ώρα ο υπουργός Υγείας Θά- 
νος Πλεύρης απειλεί ευθέως με απο
λύσεις τους υγειονομικούς που δεν θα 
έχουν εμβολιαστεί μέχρι τις 31 Μαρτίου, 
λέγοντας ότι «όσοι θέλουν να είναι στο 
ΕΣΥ, καλούνται να πάρουν σε αυτό το τρί
μηνο μια απόφαση αν θα εμβολιαστούν 
ή δεν θα εμβολιαστούν και θα θέσουν οι 
ίδιοι τον εαυτό τους εκτός του ΕΣΥ. Εξε
τάζεται να μη δοθεί άλλη παράταση ανα
μονής. Η μονιμοποίηση του μέτρου του 
εμβολιασμού είναι υπό εξέταση».

Σύγχυση προκαλείται από την κυ
βέρνηση και γύρω από το ενδεχόμενο 
λοκντάουν. Από τη μία στο μέγαρο Μα- 
ξίμου -παρότι λένε ότι αυτή τη στιγμή 
δεν υπάρχει στο τραπέζι- έχουν πάψει 
πια να αποκλείουν το λοκντάουν, όπως 
κατηγορηματικά έκαναν μέχρι τώρα, 
και από την άλλη ο Αδωνις Γεωργιάδης, 
προτάσσοντας πάνω απ’ όλα την οικο
νομία, επιμένει (Real FM) ότι «τέτοιο μέ
τρο γενικής καραντίνας στην Ελλάδα δεν 
μπορεί να γίνει, παρά μόνον αν υπάρξει 
γενική ευρωπαϊκή απόφαση και αλλαγή 
της οικονομικής πολιτικής επ’ αυτού του 
θέματος», λέγοντας ότι «φέτος η Ευρώ
πη έχει πει “εμείς λεφτά πλέον για μέτρα 
στήριξης δεν δίνουμε”».

Και όλα αυτά, τη στιγμή που ο κα
θηγητής Περιβαλλοντικής Μηχανικής 
του ΑΠΘ Δημοσθένης Σαρηγιάννης 
προτείνει καθολικό λοκντάουν από τις 
3 Ιανουάριου, υποστηρίζοντας ότι «εάν 
υπάρξει καθολικό λοκντάουν από τις 
3 Ιανουάριου θα διαρκέσει έναν μήνα. 
Εάν φτάσουμε στις 16 του μηνός, όταν 
υπολογίζουμε ότι τα κρούσματα θα είναι 
και πάλι 6.000 ημερησίως, τότε θα πάει 
μέχρι τον Μάρτιο».

Αλλά βέβαια η σύγχυση που προκαλεί- 
ται από τις διαρροές και τις παλινωδίες 
της κυβέρνησης, έχει τις ρίζες της στο 
γεγονός ότι έχει εγκαταλείψει την επι
τροπή, την οποία όλο και απαξιώνει. Εκεί 
έχει άλλωστε τις ρίζες της και η αποτυχία 
της να πείσει τους δύσπιστους πολίτες να 
εμβολιαστούν. Ολη η κυβερνητική στάση 
συμπυκνώνεται στην πρόσφατη φράση 
του Κυρ. Μητσοτάκη στη Βουλή για τη 
μελέτη Τσιόδρα-Λύτρα που τον εξέθεσε 
προσωπικά, ότι «δεν περίμενα καμία με
λέτη, κανενός καθηγητή για να ενισχύσω 
το Σύστημα Υγείας και να αυξήσω τον 
αριθμό των ΜΕΘ». Οπου ο «κανένας κα
θηγητής» δεν είναι άλλος από τον Σωτή
ρη Τσιόδρα. Αυτήν την απαξίωση των 
ειδικών πληρώνει σήμερα η κυβέρνηση.

Εισήγηση της Επιτροπής για νέα μέτρα
ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΗ ΧΡΗΣΗ μάσκας σε εσωτερικούς και εξωτερικούς 
χώρους, υποχρεωτική χρήση μάσκας αυξημένης προστασίας ΚΝ- 
95 στα σούπερ μάρκετ και στα μέσα μαζικής μεταφοράς και ματαί
ωση όλων των μαζικών εορταστικών εκδηλώσεων σε ανοιχτούς 
χώρους (φεστιβάλ, εκδηλώσεις κ,λπ.) είναι τα μέτρα που εισηγείται 
για άμεση εφαρμογή η Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων του υπουρ
γείου Υγείας στην κυβέρνηση.

Οι ειδικοί επιστήμονες, που συνεδρίαζαν μέχρι αργά χθες το 
βράδυ με θέμα την καθυστέρηση της ευρείας διασποράς του νέου 
υπερμεταδοτικού στελέχους «Ο» στη χώρα, την ώρα που ο ιός της 
πανδημίας συνεχίζει να δίνει χιλιάδες κρούσματα -5.641 χθες,

εκατοντάδες διασωληνωμένους -665- και δεκάδες νεκρούς -71 
χθες- και το ΕΣΥ έχει γονατίσει. Επιπλέον αυτών των μέτρων η 
Επιτροπή προτείνει την υποχρεωτική υποβολή όλων των ταξιδι
ωτών στη χώρα μας -μέσω όλων των πυλών εισόδου- σε έλεγχο 
(τεστ) τη 2η και την 4η μέρα μετά την άφιξή τους.

Ακόμα, οι ειδικοί επιστήμονες συζητούσαν μέτρα σχετικά με τον 
περιορισμό των ωραρίων της εστίασης και των χώρων ψυχαγωγίας. 
Οσον αφορά το λιανεμπόριο, δεν υπήρξαν προτάσεις για νέα μέτρα, 
ενώ στα γήπεδα θα συνεχίσουν να έχουν πρόσβαση οι εμβολια
σμένοι. Οι ανακοινώσεις εκτιμάται ότι θα γίνουν σήμερα από την 
κυβέρνηση, η οποία έχει και τον τελικό λόγο. ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ
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1  4η ΔΟΣΗ ΤΗΝ ΑΝΟΙΞΗ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,68-69 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

908.58 cm² Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• Πόσο θωρακισμένοι είμαστε απέναντι στην Ομικρον · Το παράδειγμα του Ισραήλ και τι διδάσκει
• Αρχέε του 2022 κυκλοφορεί και το φάρμακο · Πώε το mRNA κρατάει και το κλειδί του καρκίνου

ΘΕΜΑ 1 ΕΚΡΗΞΗ ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ
4η ΔΟΣΗ ΤΗΝ ΑΝΟΙΞΗ
ΓΡΑΦΟΥΝ ΜΑΡΙΑ ΓΑΖΟΥΛΗ, ΑΝΔΡΕΑΣ ΙΑΝΘΟΣ ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΜ Σ. 68-69
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1  4η ΔΟΣΗ ΤΗΝ ΑΝΟΙΞΗ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,68-69 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

ΕΠΙ ΚΑΙ ΡΟΤΗΤΑ
Το 2022 έρχεται με 4η δόση εμβολίων

Η απειλητική 
παραλλαγή Ομικρον 
αλλάζει τα δεδομένα 
για την αντιμετώπιση 

ms πανδημίας 
Στο τραπέζι η λήψη 
πρόσθετων μέτρων 

μετά την Πρωτοχρονιά, 
που αφορούν 

το ωράριο εστίασης 
και διασκέδασης αλλά 

και την τηλεργασία

Τ
έταρτη δόση εμβολίων έναντι 
της Ομικρον, αντιιικά φάρμα
κα και μέτρα: αυτά είναι τα 
«υιτερόττλα» με τα οποία πρόκειται 

να... εξοπλιστεί και η χώρα μας ώστε 
να αντιμετωπίσει τις προκλήσεις του 
νέου έτους. Αλλωστε, η απειλητική 
μετάλλαξη που αναδύθηκε στα τέλη 
Νοεμβρίου προλόγισε τις δυσκολίες 
του 2022, ενεργοποιώντας την επι
στημονική κοινότητα παγκοσμίως για 
την ενίσχυση της γραμμής άμυνας 
σε όλα τα πανδημικά μέτωπα. Ηδη, 
άλλωστε, το Ισραήλ έδωσε το παρά
δειγμα, σπεύδοντας να ανακοινώσει 
την Τρίτη τη χορήγηση τέταρτης εμ- 
βολιασπκής δόσης στους πολίτες άνω 
των 60 ετών και στο νοσηλευτικό 
προσωπικό, με τα υπάρχοντα όμως 
σκευάσματα.

Υπό τις εξελίξεις αυτές, η Moderna 
ανακοίνωσε στις αρχές της εβδομά
δας ότι σύντομα θα ξεκινήσουν οι 
κλινικές μελέτες για την παρασκευή 
ενός νέου εμβολίου που θα στοχεύει 
στην παραλλαγή Ομικρον. Σύμφωνα, 
άλλωστε, με τον εκτελεστικό διευθυ
ντή της φαρμακοβιομηχανίας Στεφάν 
Μπανσέλ, είναι σχετικά εύκολη η 
τροποποίηση στο υπάρχον σκεύασμα 
για μεγαλύτερη προστασία έναντι του 
«εχθρού» που εξαπλώνεται σε όλον 
τον κόσμο με ταχύτατους ρυθμούς. 
Είχαν προηγηθεί οι ανακοινώσεις 
της εταιρείας Pfizer, σύμφωνα με τις 
οποίες η εταιρεία έχει ήδη ξεκινήσει

την παραγωγή ενισχυμένων εμβολί
ων που θα είναι έτοιμα τον Μάρτιο.

ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ. Την ίδια ώρα, οι 
επιστήμονες προειδοποιούν ότι η 
ταχεία εξάπλωση του μολυσματι- 
κότερου μέχρι σήμερα πανδημικού 
στελέχους συρρικνώνει ραγδαία το 
χρονικό παράθυρο αντίδρασης μέσω 
της εμβολιαστικής κάλυψης, παρότι 
οι τρίτες και τέταρτες δόσεις φαίνεται 
να ισχυροποιούν το «τείχος ανοσίας». 
Το Ευρωπαϊκό Κέντρο Ελέγχου και 
Πρόληψης Νοσημάτων σε σύντομο 
χρονικό διάστημα μετά την ενεργο
ποίηση του συναγερμού προέβλεψε 
την επικράτηση της μετάλλαξης που 
πρωτοεμφανίστηκε στην Μποτσουά
να ακόμη και από τον πρώτο μήνα του 
2022, υπογραμμίζοντας την ανάγκη 
λήψης επιπλέον μέτρων (πλην των 
εμβολίων). Στο ίδιο μήκος κύματος, ο 
διευθυντής της Ομάδας Ανθρώπινων 
Ρετροϊών του Εθνικού Ινστιτούτου 
για τον Καρκίνο των Η ΠΑ Γεώργιος 
Παυλάκης, στο περιθώριο webinar 
που διοργάνωσε το ΕΚΠΑ, εμφανί
στηκε εξίσου ανήσυχος. Και τόνισε 
πως το πέμπτο κύμα που θα σηκώσει 
η Ομικρον μπορεί να ελεγχθεί μόνο 
με τον περιορισμό των ανθρώπινων 
επαφών. Υπογραμμίζεται, εντούτοις, 
πως ο παγκοσμίου φήμης έλληνας 
επιστήμονας επέμεινε πως σε βάθος 
χρόνου η μόνη ριζική λύση για την 
εξάλειψη του SARS-CoV-2 σε παγκό

σμιο επίπεδο είναι τα εμβόλια, εκτιμώ
ντας ότι είναι πολύ πιθανό να γίνουν 
υποχρεωτικά διότι είναι αναγκαία για 
την αντιμετώπιση της πανδημίας και 
των συνεπειών της σε όλους τους 
τομείς της ανθρώπινης ζωής.

ΟΛΑ ΤΑ ΣΕΝΑΡΙΑ ΑΝΟΙΧΤΑ. Η κυ
βέρνηση, παρακολουθώντας στενά 
τις αγωνίες, τα δεδομένα και τις ει
σηγήσεις της επιστημονικής κοινό
τητας, αφήνει όλα τα σενάρια ανοιχτά 
μετά την ολοκλήρωση της επιχείρη
σης «ασφαλείς γιορτές». Αλλωστε, ο 
Πρωθυπουργός έδειξε την πρόθεση 
λήψης μέτρων μετά την Πρωτοχρονιά, 
εστιάζοντας σε πρώτη φάση στις δο
κιμασμένες λύσεις της τηλεργασίας 
και στις ρυθμίσεις που αφορούν το 
ωράριο εστίασης και διασκέδασης. 
«Εχουμε στη διάθεσή μας ένα εύρος 
επιλογών, όχι πάντως αναστολή της 
λειτουργίας των σχολείων, και όλα 
θα κριθούν από τα τότε δεδομένα», 
είπε ο Κυριάκος Μητσοτάκης στους 
υπουργούς του κατά τη διάρκεια του 
Υπουργικού Συμβουλίου της Τρίτης.

Αλλωστε, δεν έχουν αποκλειστεί 
τα σενάρια για αναβολή της επα
ναλειτουργίας των σχολείων αλλά 
και για αυστηροποίηση των μέτρων 
που αφορούν την κινητικότητα των 
πολιτών, ιδίως τις νυχτερινές ώρες. 
Υπενθυμίζεται, δε, πως στο τραπέζι 
βρίσκεται και η επέκταση της υποχρε- 
ωτικότητας εμβολιασμού σε άλλους

νευραλγικούς τομείς του δημοσίου 
τομέα (π.χ. Ενοπλες Δυνάμεις και 
Σώματα Ασφαλείας), όπως επεσήμανε 
ο σύμβουλος του υπουργού Υγείας, 
Μπάμπης Καραθάνος, μιλώντας την 
Τρίτη στο Πρώτο Πρόγραμμα.

ΑΝΤΙΙΙΚΑ ΦΑΡΜΑΚΑ. Εν τω μετα
ξύ, οι γιατροί που βρίσκονται στην 
πρώτη γραμμή της μάχης έναντι του 
πανδημικού ιού επενδύουν στα νέα 
φάρμακα, τα οποία υπόσχονται να 
μετριάσουν την ένταση του κύματος 
που θα... σκάσει στα νοσοκομεία. 
Μάλιστα, και όπως εξήγησε ο καθη
γητής Λοιμωξιολογίας Νικόλαος Σύ-
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1  4η ΔΟΣΗ ΤΗΝ ΑΝΟΙΞΗ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,68-69 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

και νέα φάρμακα
ψας, στο πλαίσιο του ίδιου webinar, 
η πορεία ανάπτυξης φαρμάκων ένα
ντι του SARS-CoV-2 έχει σημαντικές 
ομοιότητες με εκείνη των αντηικών 
φαρμάκων έναντι του ιού HIV. Και 
αυτό διότι στόχος τους είναι να 
αναστείλουν τη διαδικασία εισόδου 
του ιού στα ανθρώπινα κύτταρα και 
της αναπαραγωγής του εντός των 
κυττάρων. Επεσήμανε, μάλιστα, πως 
η αποτελεσματικότατα των νέων, 
πολλά υποσχόμενων θεραπειών δεν 
επηρεάζεται από τις μεταλλάξεις. 
Εχουν, όμως, και περιορισμούς, κα
θώς το «κλειδί» είναι να χορηγηθούν 
στα πρώτα στάδια της νόσου.

Αντιθέτως, τα μονοκλωνικά αντι
σώματα φαίνεται να παροπλίζονται 
εξαιτίας της Ομικρον. Σύμφωνα με 
τα δεδομένα που έχει στα χέρια του 
ο καθηγητής, από τα επτά μονοκλω
νικά αντισώματα που κυκλοφορούν 
σήμερα, μόνο ένα φαίνεται να έχει 
αποτελεσματικότητα στη λοίμωξη 
που προκαλεί το νέο στέλεχος (σο- 
τροβιμάμπη).

0Λί\ ίΥΥτΑ 
Μ KJ (Μ6-ΠΩ KJ(\ 

■πΗΠ\ι|ϋοΥΜ6 
ποΥ·06ΐΟί\ ί\ΛΛ0Υ 

(Υπο το
Ξπιτι

ΤΟΥ ΚΩΣΤΑ 
ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗ
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1  Ο Πιτιγκρίλι και η κόκα-κόλα
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

433.39 cm² Κυκλοφορία: 5230

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο Πιιιγκρίλι και η κόκα-κόλα
► Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΓΙΑΝΝΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ

Ο ΠΙΤΙΓΚΡΙΛΙ ήταν ένας Ιταλός συγγρα
φέας και δημοσιογράφος που το άστρο του 
μεσουράνησε στον Μεσοπόλεμο. Αμφιλεγό
μενη προσωπικότητα. Ενα μυθιστόρημά του 
απαγορεύτηκε από το Βατικανό ως άσεμνο 
και διώχθηκε επειδή ήταν Εβραίος, παρά το 
γεγονός ότι κατέδιδε άλλους Εβραίους στις 

ιταλικές μυστικές υπηρεσίες. Πάντως 
το μυαλό και η σπιρτάδα δεν του 

έλειπαν.
Μια φορά, σε εκδήλωση 

όπου είχε κληθεί να μιλή- 
ΒΒΜρ σει, άρχισε ως εξής: «Θα 

σας διπγηθώ κάτι που μου 
ϋίΡρ^Β^ συνέβη πριν έρθω εδώ.

EpT Μου τηλεφώνησε ένας
άγνωστος και μου είπε ότι αν 

αναφέρω τη λέξη "κόκα-κόλα" 
πέντε φορές στη διάρκεια της ομιλί

ας μου, ένα σεβαστό ποσό θα κατατεθεί στον 
λογαριασμό μου. Ομολογώ ότι ξαφνιάστη
κα. Οχι μόνο επειδή δεν έχω καν δοκιμάσει 
την κόκα-κόλα, αλλά κυρίως γιατί το θέμα 
μου δεν έχει την παραμικρή σχέση με την 
κόκα-κόλα. Δηλαδή, του είπα, έτσι ξαφνικά 
εκεί που μιλάμε για κάτι άλλο, εγώ θα πω 
κόκα-κόλα; Ελάτε, απάντησε ο συνομιλητής 
μου, είμαι σίγουρος ότι με την ευστροφία που 
σας διακρίνει θα βρείτε εσείς τον τρόπο να

συνδέσετε κάπως την κόκα-κόλα με τη συζή
τηση. Αποκλείεται, του το ξέκοψα και έκλεισα 
το τηλέφωνο».

ΚΑΤΑ ΠΑΣΑ ΠΙΘΑΝΟΤΗΤΑ, αυτοί που 
κάνουν κουμάντο στην ελληνική ιδιωτική 
τηλεόραση σήμερα δεν έχουν ακούσει το 
όνομα του Πιτιγκρίλι. Αλλά, χωρίς να τον 
ξέρουν, ακολουθούν τον δρόμο που άνοι
ξε. Για παράδειγμα: Ενας επώνυμος -ας μην 
πούμε ονόματα- κάνει ή λέει κάτι εξωφρενι
κό. Τα κανάλια δεν θα το αφήσουν να πέσει 
κάτω· στις εκπομπές που ασχολούνται με 
άλλες εκπομπές το κάνουν θέμα, το αναλύ
ουν ωσάν να πρόκειται για μείζον ζήτημα 
και καταλήγουν στο συμπέρασμα ότι κακώς 
ασχολούμαστε με εκείνους που για να γί
νουν επώνυμοι ή να ενισχύσουν την επω
νυμία τους πράττουν ή λένε εξωφρενικά 
πράγματα. Αυτό που τους διαφεύγει είναι 
πως όταν λες συνεχώς ότι δεν πρέπει να μι
λάμε για κάποιον ή κάποια, κάνεις ακριβώς 
ό,τι αποδοκιμάζεις. Κι όπως είδαμε στην πε
ρίπτωση του Πιτιγκρίλι, παρά την ξεκάθαρη 
άρνησή του να αναφέρει τη λέξη κόκα-κόλα, 
το σεβαστό πόσο σίγουρα κατατέθηκε τελικά 
στον λογαριασμό του.

Μέχρι εδώ, θα έλεγε κανείς ότι οι κουβέ
ντες επωνύμων για άλλους επωνύμους είναι 
μια πρακτική επιεικώς γελοία, πλην όμως 
άκακη. Και θα είχε δίκιο. Αλλά, για κακή μας

τύχη, αυτή η τάση να συζητάμε συνεχώς για 
το ναρκισσιστικά ευτελές, σε συνδυασμό με 
την πάγια τακτική της τηλεόρασης να μετα
τρέπει τα επίδικα θέματα σε σκυλοκαβγάδες 
στο όνομα της πολυφωνίας, έχει μεταλλαχθεί 
σε κάτι πολύ επικίνδυνο. Κι αυτό φάνηκε κα
θαρά στο πώς τα ιδιωτικά κανάλια χειρίστη
καν την πανδημία.

Η ΑΡΧΗ ΕΓΙΝΕ με τις παρενέργειες των 
εμβολίων. Το θέμα ήταν όντως υπαρκτό και 
σοβαρό. Αντί όμως η συζήτηση να γίνει με
ταξύ ειδημόνων, έψαξαν και φυσικά βρήκαν 
ανθρώπους που διόγκωσαν το πρόβλημα για 
να «ζωντανέψει» η συζήτηση. Με αποτέλεσμα 
να δημιουργηθεί μια γενικότερη αβεβαιότητα 
και ανησυχία που σίγουρα απέτρεψε πολλούς 
να εμβολιαστούν.

Η κατάσταση επιδεινώθηκε όταν έκανε 
την εμφάνισή του το κίνημα των μαχητικών 
αρνητών. Το οποίο δεν είναι ελληνικό φαι
νόμενο φυσικά. Αρνητές του εμβολίου υπάρ
χουν σε όλες τις χώρες. Είναι οργανωμένοι, 
κυρίως ακροδεξιοί, οι οποίοι κάθε τόσο δια
δηλώνουν στους δρόμους και συγκρούονται 
με την αστυνομία. Στην Ελλάδα όμως, τα 
υπολείμματα της Χρυσής Αυγής και οι πα
ντός είδους ψεκασμένοι αποτελούν είδηση 
που παίζει σχεδόν καθημερινά στα δελτία 
ειδήσεων. Μερικές φορές μάλιστα εμφανίζο
νται και σε τηλεοπτικά παράθυρα για να δι-

αλαλήσουν τις παλαβωμάρες τους. Σε όλες 
τις περιπτώσεις τα σχόλια από τη μεριά του 
παρουσιαστή είναι αρνητικά. Αυτό όμως δεν 
αναιρεί το γεγονός ότι η τηλεόραση τους 
δίνει βήμα για να προβάλουν τις απόψεις 
τους, δημιουργώντας μια ευδιάκριτη και 
υπολογίσιμη μειοψηφία με πρόσβαση στον 
δημόσιο λόγο. Και δεδομένου ότι οι Ελληνες 
θέλουν να πιστεύουν πως είναι εκ φύσεως 
αρνητές και αντιστασιακοί, οι οπαδοί τους, 
αντί να μεταπείθονται από τα επιχειρήματα 
των ειδικών, εμμένουν στον παραλογισμό 
τους διότι, ως γνωστόν, το βαθύ κατεστη
μένο θέλει πάση θυσία να τους φιμώσει. Και 
κάπως έτσι, ο τρελός της γειτονιάς γίνεται 
επώνυμος και ήρωας επειδή κατάφερε να 
εμφανιστεί στην τηλεόραση.

ΣΕ ΑΝΤΙΘΕΣΗ με ό ,τι συνέβαινε στο πα
ρελθόν με τις εφημερίδες, η τεχνολογία μάς 
δίνει τη δυνατότητα να ξέρουμε όχι μόνο το 
νούμερο της συνολικής τηλεθέασης, αλλά και 
ποιο συγκεκριμένο θέμα άρεσε ή δεν άρεσε 
στο φιλοθέαμον κοινό. Εικάζω λοιπόν ότι οι 
αντιεμβολιαστές «γράφουν». Κι ό,τι «γράφει» 
στην τηλεόραση είναι καλό επειδή ανεβά
ζει την τπλεθέαση. ΓΓ αυτό σκόπιμα μίλησα 
για τα ιδιωτικά κανάλια. Οσα παράπονα και 
να έχουμε από την ΕΡΤ, ας μην ξεχνάμε ότι 
πρόκειται για δημόσιο αγαθό και όχι για μια 
ιδιωτική επιχείρηση.
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1  Πούπηγαίνουν τα χρήματα από τις δωρεες για την
πανδημία

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

239.96 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πούπηγαίνουν 
τα χρήματα από 
π sScjpsssyia 
τηνπανδημία

ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΟΙ από 450 πολί
τες αλλά και επιχειρήσεις αντα- 
ποκρίθηκαν στο κάλεσμα του 
υπουργείου Οικονομικών για τη 
συγκέντρωση χρηματικών δωρε
ών. 0 ειδικός λογαριασμός στην 
Τράπεζα της Ελλάδος άνοιξε πριν 
από 1,5 χρόνο, για τις ανάγκες 
αντιμετώπισης του κορονοϊού.

Τα αποτελέσματα της πρω
τοβουλίας παρουσίασαν χθες το 
πρωί οι υπουργοί Οικονομικών 
Χρηστός Στάϊκούρας και Υγείας 
Θάνος Πλεύρης, καθώς συγκε
ντρώθηκαν 2.500.000 ευρώ, από 
τα οποία θα χρηματοδοτηθούν 
τέσσερις δράσεις. Συγκεκριμένα:

• ΕΚΑΒ: 1.230.000 ευρώ θα δι
ατεθούν για την προμήθεια 17 
ασθενοφόρων, τα οποία θα αγο
ραστούν από το υπουργείο Οικο
νομικών και θα παραδοθούν στο 
ΕΚΑΒ. Σε καθεμία από τις επτά 
Υγειονομικές Περιφέρειες (ΥΠΕ) 
της χώρας θα διατεθούν δύο 
ασθενοφόρα, ενώ οι τρεις μεγα
λύτερες ΥΠΕ -Αττικής, Θεσσαλίας 
& Στερεός Ελλάδας και Μακεδο
νίας- θα λάβουν από τρία ασθενο
φόρα η καθεμία.

« Χαμόγελο του Παιδιού: 
395.926 ευρώ θα διατεθούν για 
τη χρηματοδότηση, μεταξύ άλ
λων, της αγοράς και τον εξοπλι
σμό ρυμουλκούμενης ιατρικής 
μονάδας. Η μονάδα θα πληροί 
τις προδιαγραφές πιστοποίησης 
και θα λειτουργεί ως πολυιατρείο 
avri-Covid.

• Γιατροί του Κόσμου: 104.250 
ευρώ θα διατεθούν για προγράμ
ματα διάρκειας έξι μηνών, που θα 
αφορούν την προώθηση της ανα
γκαιότητας εμβολιασμού και ανο
σοποίησης ένανη του κορονοϊού, 
την παροχή φροντίδας υγείας και 
ψυχοκοινωνικής υποστήριξης σε 
ευάλωτα ηλικιωμένα άτομα, αλλά 
και την ενίσχυση των κοινωνικών 
δομών της χώρας.

• Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός: 
151.000 ευρώ θα διατεθούν για 
την κάλυψη των εξόδων διαμο
νής, μετακίνησης και υπερωρι- 
ακής αποζημίωσης των 50 νο
σηλευτών που θα μετακινηθούν 
από περιφερειακές υπηρεσίες 
του Ελληνικού Ερυθρού Σταυ
ρού, προκειμένου να υποστηρί
ξουν τα δύο μεγάλα εμβολιασπκά 
κέντρα της Αττικής, σε Μαρούσι 
και Γλυφάδα.

Σύντομα θα ανακοινωθεί η 
χρηματοδότηση επιπλέον δρά
σεων, με τις υπόλοιπες δωρεές, 
ύψους 622.074 ευρώ.
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1  ΤΟ ΝΕΟ πανδημικό ξέσπασμα της μετάλλαξης
Όμικρον

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

130.17 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ofios ο πλανήχηε παίρνει μέτρα 
και το Μαξίμου... λιάζεται

ΤΟ ΝΕΟ πανδημικό ξέσπασμα της μετάλλαξης Όμικρον τρομάζει την 
Ευρώπη και φέρνει τα δεύτερα «πανδημικά» Χριστούγεννα. Όλες σχεδόν 
οι ευρωπαϊκές χώρες παίρνουν αυστηρά μέτρα, ανπθέτως «όλα ανοιχτά» 
στην Ελλάδα. Για τις αρχές του 2022, μετά τις εκδηλώσεις των Χριστου
γέννων και της Πρωτοχρονιάς, παίρνουν παράταση τα νέα μέτρα για 
την αναχαίτιση της μετάλλαξης Όμικρον στην Ελλάδα, παρά τις εκκλή
σεις και τις δραματικές προβλέψεις των Ελλήνων επιστημόνων. Την 
ίδια ώρα που στη χώρα μας ανακοινώθηκαν δύο δωρεάν self test, οι 
χώρες της Ευρώπης θωρακίζονται με όποιο τρόπο μπορούν απέναντι 
στο εξαιρετικά μεταδοτικό νέο στέλεχος του κορωνοϊού... πριν τις γιορ
τές. Ενδεικτική η εκτίμηση του καθηγητή Πνευμονολογίας στην Ιατρική 
Σχολή του Πανεπιστημίου Κρήτης, Νίκου Τζανάκη, ο οποίος ευχήθηκε 
«να βγει ψεύτης». Όπως είπε χαρακτηριστικά στην ΕΡΤ: «θέλω να βγω 
ψεύτης αλλά μετά την Πρωτοχρονιά αναμένω.εξελίξεις, καθώς τα κρού
σματα της μετάλλαξης Όμικρον δεν θα μείνουν στα 26 αφού δεν γίνεται 
γονιδιωματική ανάλυση σε ένα-ένα τα θετικά δείγματα, που σημαίνει ως 
και εξαπλάσια κρούσματα από αυτά που γνωρίζουμε».

______________ Ο Ναύαρχος ___
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1  «Η Ομικρον προκαλεί ηπιότερα συμπτώματα από τη
Δέλτα»...

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 26 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

663.61 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Η Ομικρον προκαλεί ηπιότερα 
συμπτώματα από τη Δέλτα»...

Τ
ην πρώτη μελέτη για 
την Ομικρον, βάσει 
πραγματικών δεδο
μένων, αποκάλυψε το 
Politico, σύμφωνα με 
την οποία η νέα μετάλλαξη προ
καλεί ηπιότερα συμπτώματα από 

ό,τι η Δέλτα.
Σύμφωνα με τη μελέτη της 

Υπηρεσίας Υγειονομικής Ασφά
λειας του Ηνωμένου Βασιλεί
ου, που είναι παράλληλα η πρώ
τη που βασίζεται σε αρχικά πραγ
ματικά δεδομένα από τη Βρετανία 
και θα δημοσιοποιηθεί πριν από 
τα Χριστούγεννα, η μετάλλαξη 
Ομικρον προκαλεί ηπιότερη νό- 
σηση σε σχέση με τη Δέλτα.

Ωστόσο, οι αρμόδιοι επιση
μαίνουν πως ενώ τα κρούσματα 
της Ομικρον φαίνονται συνολι
κά πιο ήπια, η Υπηρεσία Ασφά
λειας Υγείας (UKHSA) διαπίστω
σε πως δεν είναι απαραίτητα αρ
κετά ήπια, ώστε να αποφευχθούν 
οι μεγάλοι αριθμοί νοσηλειών και 
άρα να μην προκληθεΐ μεγαλύτε
ρη πίεση στα ήδη ζορισμένα από 
την πανδημία εθνικά συστήματα 
υγείας.

Μεταδοτικότητα
To UKHSA προειδοποιεί πως για 
όσους αρρωστήσουν σοβαρά με 
τη νέα μετάλλαξη, δεν είναι βέ
βαιο πως θα αποφύγουν τη νο
σηλεία ή και τον θάνατο.
Οι επιστήμονες επιβεβαίωσαν 
επίσης πως η μεταδοτικότητα 
της Ομικρον είναι πολύ υψηλή, 
πράγμα που σημαίνει ότι παρόλο 
που είναι πιο ήπια, οι λοιμώξεις 
θα μπορούσαν να εκτοξευθούν 
σε σημείο που μεγάλοι αριθμοί 
θα μπορούσαν να καταλήξουν 
στο νοσοκομείο.

To UKHSA αναμένεται επί
σης, σύμφωνα με το Politico, να

■ Τα αποκαλυπτικά στοιχεία ms πρώτηε 
μελέτηε βάσει πραγματικών δεδομένων 
για τη μετάλλαξη που έγινε στη Βρετανία

καταλήξει στο συμπέρασμα πως 
ενώ δύο δόσεις του εμβολίου κα
τά του κορονοϊού δεν επαρκούν 
για να προσφέρουν ισχυρή προ
στασία ενάντια σε αυτή τη μετάλ
λαξη, μια αναμνηστική δόση μει
ώνει σημαντικά την πιθανότητα 
συμπτωματικής μόλυνσης και νο
σηλείας.

Την ίδια ώρα, νέα νοτιοαφρι-

κανική έρευνα, σε συνδυασμό με 
τα στοιχεία για τις νοσηλείες και 
τους θανάτους από το τέταρτο κύ
μα του Covid-19 στη Νόπα Αφρι
κή, το οποίο οφείλεται σε μεγάλο 
βαθμό στο παραλλαγμένο στέλε
χος Ομικρον, δείχνουν ότι ο κίν
δυνος σοβαρής νόσησης από αυ
τό είναι μικρότερος σε σχέση με 
προηγούμενα.

«Στη Νότια Αφρική αυτή εί
ναι η επιδημιολογική κατάστα
ση: η Ομικρον συμπεριφέρεται 
με έναν τρόπο που είναι λιγό
τερο σοβαρός» δήλωσε η καθη- 
γήτρια Τσέριλ Κόεν του Εθνικού 
Ινστιτούτου Μεταδιδόμενων 
Ασθενειών (NICD), μία από τις 
συντάκτριες της εν λόγω έρευ
νας.

«Σε συνδυασμό με τα στοι
χεία μας αυτό υπονοεί μια θε
τική εικόνα μειωμένης σοβαρό
τητας σε σχέση με άλλα παραλ
λαγμένα στελέχη» επεσήμανε η 
Κόεν στη διάρκεια συνέντευξης 
Τύπου μιας ομάδας επιστημό
νων του NICD.

... παρ' όλα αυτά οι περισσότερέ χώρεβ ανακοινώνουν έκτακτα μέτρα
ΜΕ ΤΗΝ άκρως μεταδοτική Ομικρον να έχει 
σχεδόν κυριαρχήσει στην Ευρώπη, οι περισ
σότερες χώρες ανακοινώνουν έκτακτα μέ
τρα εν όψει γιορτών και ο ΠΟΥ 
απευθύνει δραματική έκκληση 
για αναβολή όλων των εορτα
σμών.

Ο γενικός διευθυντής του 
ΠΟΥ Τέντρος Αντάνομ Γκε- 
μπρεγέσους δήλωσε πως «είναι 
προτιμότερο να ακυρώσουμε 
μια εκδήλωση από το να ακυ
ρώσουμε μια ζωή», τονίζοντας πως σε πολλές 
περιπτώσεις θα χρειαστεί να μη γίνουν καθό
λου εορταστικές εκδηλώσεις.

Στη Βρετανία η κυβέρνηση αφήνει ανοι
χτό το ενδεχόμενο να παρθούν νέα, πιο αυ
στηρά, μέτρα για την αναχαίτιση της ραγδαί

ας εξάπλωσης της Ομικρον στη 
χώρα. «Δυστυχώς πρέπει να πω 
στον κόσμο όη επιφυλασσόμα
στε να πάρουμε κι άλλα μέτρα 
για να προστατεύσουμε τη δη
μόσια υγεία και το δημόσιο σύ
στημα υγείας. Δεν θα διστάσου
με να πάρουμε κι άλλα μέτρα» 
ανακοινώθηκε.

Παράλληλα στο «τραπέζι» της γερμανικής 
κυβέρνησης βρίσκονται επιπλέον περιοριση- 
κά μέτρα, χωρίς ωστόσο να υπάρχει το ενδε

χόμενο ενός γενικευμένου lockdown. Το επι
κρατέστερο σενάριο είναι να ενταθούν οι περι
ορισμοί σπς συναθροίσεις ή να ακυρωθούν οι 
εορτασηκές εκδηλώσεις, ενώ η σύγχυση με
ταξύ των Γερμανών για το η επιτρέπεται και τι 
όχι να κάνουν καλά κρατεί.

Τέλος, η Φινλανδία ανακοίνωσε χθες πως 
περιορίζει το ωράριο λειτουργίας των εσηατο- 
ρίων για να ανακόψει την αύξηση των κρου
σμάτων. Ξεκινώντας από την παραμονή των 
Χριστουγέννων, τα μπαρ θα σταματήσουν να 
σερβίρουν αλκοόλ σπς 9 το βράδυ και θα κλεί
νουν συς 10, ενώ οι φοιτητές θα επιστρέφουν 
στην τηλεκπαίδευση μετά τις διακοπές των 
Χριστουγέννων.

Τι αποφάσισαν 
οι Φινλανδοί.

Τα επικρατέστερα 
σενάρια στη Γερμανία
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1  Εμφυτευόμενο μικροτσίπ στη Σουηδία ως
πιστοποιητικό εμβολιασμού

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

153.39 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμφυτευόμενο μικροτσίπ στη Σουηδία cos πιστοποιητικό εμβολιασμού
ΕΝΑ... τσιπάκι που θα μπορούσε να λειτουργεί όπως 
το πιστοποιητικό εμβολιασμού κατά του κορωνοϊού 
αοιμάζεται να λανσάρει η σουηδική εταιρεία Epicenter. 
Συγκεκριμένα, πρόκειται για ένα εμφυτευόμενο μικρο
τσίπ, το οποίο θα λειτουργεί ως πιστοποιητικού εμβο 
λιασμού και θα σκανάρεται από τις σχετικές εφαρ
μογές, δίνοντας τις πληροφορίες για τον εμβολια
σμό του ατόμου κατά του κορονοϊού. «Τα εμφυτεύμα- 
τα είναι μια τεχνολογία που μπορεί να έχει πολλών 
ειδών εφαρμογές και τώρα αποτελεί μια πολύ βολι
κή λύση ώστε να έχουμε τα πιστοποιητικά εμβολια
σμού για την Covid-19 πάντοτε διαθέστμα πάνω μας.

Το κινητό τηλέφωνο μπορεί κάποια στιγμή να 
μην έχει άλλη μπαταρία ή να μην λειτουργεί, οπότε

το εμφύτευμα δίνει την λύση. Χρησιμοποιούμε αυτή 
την τεχνολογία αυτή την στιγμή για το συγκεκριμένο 
ζήτημα. Σε έναν χρόνο, θα την χρησιμοποιήσουμε 
για να παρέχει κάποια άλλη υπηρεσία», δηλώνει ο 
Χανς Σγιόμπλαντ, επικεφαλής του τμήματος διανο
μής της Epicenter. «Η διαδικασία εμφύτευσης είναι 
φυσικά αναστρέψιμη», συνέχισε.

Το τσιπ λέγεται όη θα κοστίζει γύρω στα 100 ευρώ, 
ωστόσο δεν είναι ακόμα διαθέσιμο προς πώληση. 
Εμφυτεύεται στο δέρμα με μια απλή ένεση και έχει 
το μέγεθος ενός κόκκου ρυζιού. Όπως αναφέρει ο 
Σγιόμπλαντ, «τα τσιπάκια δεν έχουν μπαταρία και 
δεν μπορούν να μεταδώσουν από μόνα τους κάποιο 
σήμα. Στην ουσία μένουν ανενεργά, δεν μπορούν να

δώσουν πληροφορίες για την τοποθεσία που βρίσκε
ται το άτομο που τα «φορά». Ενεργοποιούνται μόνον 
όταν τα αγγίξεις με το smartphone».

«Επομένως, δεν υπάρχει λόγος ανησυχίας», τόνι
σε ο ίδιος και πρόσθεσε πως: «Όσοι το επιθυμούν, 
προσφέρονται εθελοντικά να τα δοκιμάσουν, επει
δή τους ενδιαφέρει να μάθουν πως δουλεύει αυτή 
η τεχνολογία».

Αξίζει να σημειωθεί, ότι μέχρι στιγμής οι Σου
ηδοί έχουν καταφέρει να τοποθετήσουν τσιπάκια σε 
μέγεθος κόκκου ρυζιού κάτω από το δέρμα στην περι
οχή του χεριού, τα οποία αντικαθιστούν την ταυτότη
τα, την πιστωτική κάρτα ή την κάρτα εισόδου στους 
χώρους εργασίας.
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1  ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΛΕΥΚΑΔΑΣ Παραιτήθηκε ο μοναδικός
οφθαλμίατρος, παραμένουν κλειστά και τα 6 κρεβάτια
ΜΕΘ

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

437.37 cm² Κυκλοφορία: 1860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΛΕΥΚΑΔΑΣ

Παραιτήθηκε ο μοναδικός 
οφθαλμίατρος, παραμένουν κλειστά 
και τα 6 κρεβάτια ΜΕΘ

Μετά από εννέα μήνες αφότου προσλήφθηκε, ο μοναδικός οφθαλμίατρος 
του νοσοκομείου παραιτήθηκε, με αποτέλεσμα να μένουν υγειονομικά ακά
λυπτοι για μια ακόμη φορά εκατοντάδες κάτοικοι της Λευκάδας και της Α
καρνανίας, που καλύπτει και εξυπηρετεί το νοσοκομείο του νησιού. Τα πα
ραπάνω καταγγέλλει το Σωματείο Εργαζομένων του νοσοκομείου, σημειώνο
ντας ότι η λίστα αναμονής στα τακτικά ραντεβού για τα οφθαλμολογικά πε
ριστατικά ήδη ξεπερνά τους τρεις μήνες.

Είχε προηγηθεί η πλήρης απουσία οφθαλμίατρου επί έναν χρόνο και σή
μερα μετά την παραίτηση του μοναδικού γιατρού, όλοι οι ασθενείς αναγκά
ζονται να απευθυνθούν σε ιδιώτες γιατρούς, «να βάζουν βαθιά το χέρι στην 
τσέπη για παροχές Υγείας που θα έπρεπε να τους παρέχει το κράτος, σε μια 
περίοδο μάλιστα που το λαϊκό εισόδημα εξανεμίζεται από τη βαριά φορο
λογία, την ακρίβεια και τους καθηλωμένους μισθούς», υπογραμμίζει το Σω
ματείο και απαιτεί την άμεση αντικατάσταση και από τους δύο επιλαχόντες 
της προκήρυξης.

Και σε αυτό το νησί η ζωή του λαού κρέμεται από μια κλωστή, καθώς η 
προηγούμενη κυβέρνηση (ΣΥΡΙΖΑ) εγκαινίασε το νέο κτίριο του νοσοκομείου, 
χωρίς να προσλάβει το αναγκαίο μόνιμο προσωπικό. Μόλις έξι είναι τα κρε
βάτια στη ΜΕΘ, τα οποία δεν λειτούργησαν ποτέ, ενώ διαθέτουν τον απα
ραίτητο εξοπλισμό, γιατί δεν υπήρξε στον σχεδίασμά καμίας κυβέρνησης να 
γίνουν οι απαραίτητες προσλήψεις μόνιμου εξειδικευμένου προσωπικού. Τον 
Οκτώβρη του 2020, κάτω από την έξαρση της πανδημίας, 4 από τις ελάχιστες 
νοσηλεύτριες του νοσοκομείου στάλθηκαν στη ΜΕΘ της Αρτας τάχα «για να 
εκπαιδευτούν και μετά να ανοίξουν τα 2 από τα έξι κρεβάτια», χωρίς βέβαια 
να έχουν προσληφθεί εντατικολόγοι και άλλες ειδικότητες. Στην πορεία α
ποδείχτηκε ότι πρόκειται για πυροτέχνημα της κυβέρνησης προκειμένου να 
λειτουργήσει πυροσβεστικά στις αντιδράσεις των κατοίκων. Ενα χρόνο με
τά, τα κρεβάτια παραμένουν κλειστά, ενώ χρειάστηκε η παρέμβαση του Σω
ματείου Εργαζομένων για να πληρωθούν τα οδοιπορικά στις 4 νοσηλεύτριες.

Τις «εγκληματικές συνθήκες νοσηλείες και εργασίας» καταγγέλλει στον 
«Ριζοσπάστη» ο πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων Χρήστος Βεργίνης, 
που εξηγεί: «Προχτές, μας έτυχε πάλι περιστατικό Covid που έπρεπε να δι- 
ασωληνωθεί και έχριζε εντατικής θεραπείας. Η απάντηση ήταν τα 18 κρεβά
τια Covid να γίνουν 25, με διασωληνωμένους σε απλούς θαλάμους να περι
μένουν να βρεθεί κάπου κρεβάτι εντατικής και στη συνέχεια να βγάλουν το 
ταξίδι. Και πριν την πανδημία, ακόμη περισσότερο σήμερα, είναι συχνό φαι
νόμενο οι διασωληνωμένοι να καταλήγουν σε κοινούς θαλάμους του νοσο
κομείου, να αφήνουν την τελευταία τους πνοή περιμένοντας να δώσουν τη 
μάχη για τη ζωή τους στη ΜΕΘ».

Υπό απόλυση 650 εργαζόμενοι του ΕΟΑΥ
Σε 9 μέρες λήγει η σύμβαση περίπου 650 εργαζομένων στον ΕΟΔΥ, που 

βρίσκονται κι αυτοί στην πρώτη γραμμή για την αντιμετώπιση της πανδημίας, 
ενώ τα όσα καταγγέλλει το Σωματείο Εργαζομένων ΕΟΔΥ, το οποίο συγκρο
τήθηκε πρόσφατα, αναδεικνύουν ακόμη μια πτυχή της εγκληματικής κυβερ
νητικής πολιτικής. Το Σωματείο συγκροτήθηκε από συμβασιούχους εργαζό
μενους στο πρόγραμμα «PHILOS II, Ολοκληρωμένη επείγουσα παρέμβαση 
Υγείας στην προσφυγική κρίση».

Σημειώνεται ότι από τους εργαζόμενους αυτούς, περίπου 350 (γιατροί, νο
σηλευτές κ.ά.) τοποθετήθηκαν στις δομές Κέντρων Φιλοξενίας Προσφύγων - 
Μεταναστών και Κέντρων Υποδοχής και Ταυτοποίησης χωρίς εξοπλισμό («ού
τε ένα στηθοσκόπιο» δεν τους δόθηκε, όπως καταγγέλλουν) και εκπαιδευ
τική υποστήριξη. Περίπου 250 τοποθετήθηκαν στα νοσοκομεία - Κέντρα Υ
γείας και «χρησιμοποιήθηκαν για να μπαλώσουν "τρύπες" του ΕΣΥ, όταν δεν 
"αξιοποιούνταν" σε εντελώς αλλότρια καθήκοντα ή δεν εξωθούνταν σε πα
ραίτηση ενώ καμία διασύνδεση δεν έγινε με τους συναδέλφους τους στις δο
μές φιλοξενίας. Σε όλα αυτά προστέθηκε η πανδημία και η διαχείρισή της».

Στην πορεία εντάχθηκαν στο ίδιο πρόγραμμα εργαζόμενοι που στελέχω
σαν τις Κινητές Ομάδες Υγείας, για τους χιλιάδες καθημερινούς ελέγχους 
για Covid-19, οι οποίοι είναι απλήρωτοι πάνω από έναν μήνα ενώ εργάζονται 
σε απαράδεκτες και επισφαλείς συνθήκες.

Εχουν περάσει σχεδόν δύο χρόνια από το ξέσπασμα της πανδημίας και, ό
πως καταγγέλλει το Σωματείο, «διαπιστώνουμε καθημερινά τις ανεπάρκει
ες της κυβέρνησης στην υποστήριξη του συστήματος Υγείας. Παρά τις δια
βεβαιώσεις των μελών της κυβέρνησης στα ΜΜΕ πως έχουν στελεχώσει το 
ΕΣΥ, έχουν προβεί σε νέες προσλήψεις και παρέχουν όλα τα αναγκαία μέ
σα στους εργαζομένους στον χώρο της Υγείας, η καθημερινότητά μας μόνο 
το αντίθετο αποδεικνύει».

Κι ενώ οι συμβάσεις εκατοντάδων εργαζομένων που καλύπτουν πάγιες και 
διαρκείς ανάγκες λήγουν στις 31/12/2021, μέχρι και σήμερα οι εργαζόμενοι 
παραμένουν και απλήρωτοι και χωρίς ενημέρωση για την επόμενη χρονιά.

«Δεν ξέρουμε εάν και σε ποιον θα παραδώσουμε», λένε στον «Ριζοσπά
στη», ενώ χτες πραγματοποίησαν κινητοποίηση στη δομή προσφύγων στο 
Σχιστό (βλ. σελ. 17).

«Στις 31/12, 270 συνάδελφοί μας από τα νοσοκομεία δεν θα ξέρουν αν θα 
εργάζονται την επόμενη ημέρα ούτε οι 350 περίπου συνάδελφοί μας στις δο
μές φιλοξενίας ούτε οι υπόλοιποι 50 συνάδελφοι που απασχολούνται στα διοι
κητικά του προγράμματος», τονίζει ο Σύλλογος, που μεταξύ άλλων διεκδικεί:
• Την άμεση ανανέωση όλων των συμβάσεων και τη σταδιακή μετατροπή 
τους σε αορίστου χρόνου.
• Οχι άλλη τρομοκρατία, όχι παρακολούθηση μέσω κοινωνικών δικτύων, ό
χι παρενοχλήσεις, άμεσα να γίνονται οι πληρωμές υπερωριών - εξαιρέσιμων, 
τήρηση προβλεπόμενων ωραρίων.
• Ασφαλείς χώρους διαμονής για όλους. Αμεση επίλυση των συνθηκών που 
αφήνουν στις δομές φιλοξενίας πεινασμένους ανθρώπους.
• Επίδομα ανθυγιεινής εργασίας.
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1  ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥ... ΕΥΤΡΑΠΕΛΑ
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

92.41 cm² Κυκλοφορία: 750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς εμβόλιο έμειναν 800 πολίτες 
της Λέσβου οι οποίοι περίμεναν στην 
ουρά για να εμβολιαστούν, τη στιγμή 
που κανείς δεν γνώριζε πού βρίσκο
νται τα εμβόλια.
Ωστόσο, όπως αποδείχτηκε οι 5.000 
δόσεις εμβολίων είχαν ξεμείνει στην... 
Αθήνα γιατί ο υπάλληλος-συνοδός 
που έφτασε στο νησί είχε αλλάξει τα 
εισιτήριά του χωρίς να φροντίσει να 
μετατεθεί την ίδια ώρα και η μεταφο
ρά των σκευασμάτων. Χωρίς σχόλια...

ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥ...
ΕΥΤΡΑΠΕΛΑ
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1  Ασθενείς με κορωνοϊό πεθαίνουν περιμένοντας το
ΕΚΑΒ

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

538.25 cm² Κυκλοφορία: 760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Ασθενείς με κορωνοϊό πεθαίνουν 
περιμένοντας ίο ΕΚΑΒ
Είναι κρίμα, ακόμη και όταν βρεθεί το πολυπόθητο κρεβάτι σε ΜΕΘ, 
ο ασθενής να μην προλαβαίνει να μεταφερθεί εγκαίρως σε αυτό λόγω 
της υποστελέχωσης του ΕΚΑΒ, επισημαίνει η ΠΟΕΔΗΝ

Κ
αθημερινά φαινόμενο 
έχει γίνει η τραγική κα
τάληξη διασωληνωμέ- 
νων ασθενών εκτός 
ΜΕΘ, καθώς οι αναμονές για εύ

ρεση κενής κλίνης στο ΚΕΠΥ - 
ΕΚΑΒ είναι πολυήμερες. Δεκάδες 
ασθενείς νοσηλεύονται σε θαλά
μους κλινικών ή σε αυτοσχέδιες 
ΜΕΘ περιμένοντας σε λίστα ανα
μονής να ελευθερωθεί ένα κρεβάτι.

Παράλληλα, σύμφωνα με το 
υπουργείο Υγείας, το ΕΣΥ λειτουρ
γεί ως μία Υγειονομική Περιφέρεια, 
δηλαδή, όταν βρεθεί κενό κρεβάτι, 
θα πρέπει να γίνει η διακομιδή του 
διασωληνωμένου σε αυτό. Είτε είναι 
στο ίδιο νοσοκομείο -πράγμα σπά
νιο- είτε σε κάποιο άλλο της ίδιας 
Υγειονομικής Περιφέρειας, δημόσιο 
ή ιδιωτικό (ιδιωτικό μόνο όταν πρό
κειται για γενικά περιστατικά), ή σε 
άλλο νοσοκομείο άλλων νομών.

Ωστόσο η ΠΟΕΔΗΝ αναφέρει 
ότι έχει καταγγελίες για πολύωρες 
αναμονές -ακόμη και ημέρες- μέχρι 
να γίνουν αυτές οι σωτήριες για τον 
ασθενή διακομιδές από τις Κινητές 
Ιατρικές Μονάδες του ΕΚΑΒ. Ο

αριθμός των ασθενοφόρων αυτών 
είναι ο ίδιος για χρόνια και δεν αυ
ξήθηκε κατά τη διάρκεια της πανδη
μίας, παρά τις αυξημένες ανάγκες.

Οι περισσότερες μονάδες του 
ΕΚΑΒ στελεχώνονται από δύο δια- 
σώστες και έναν ιατρό. Στην Αττική 
επιχειρούν μόλις οκτώ κινητές ια
τρικές μονάδες, όσες και πριν από 
την πανδημία. Οι καθυστερήσεις 
θα μπορούσαν να αποφευχθούν 
και να μειωθεί ο χρόνος για τη δια
κομιδή των διασωληνωμένων 
ασθενών, που σε πολλές περιπτώ
σεις είναι ζήτημα ζωής ή θανάτου, 
εάν αυξανόταν ο αριθμός των κινη
τών ιατρικών μονάδων του ΕΚΑΒ.

Επειδή, όμως, με την πανδημία 
γίνονται διακομιδές και περιστατι
κών κορωνόίού, οι κινητές ιατρικές 
μονάδες του ΕΚΑΒ, ύστερα από 
κάθε διακομιδή, απολυμαίνονται. 
Επομένως, με τόσες λίγες που λει
τουργούν, οι μεγάλες αναμονές εί
ναι αναπόφευκτες.

«Είναι κρίμα, ακόμη και όταν 
βρεθεί το πολυπόθητο κρεβάτι σε 
ΜΕΘ, ο ασθενής να μην προλα
βαίνει να μεταφερθεί εγκαίρως σε 
αυτό λόγω της υποστελέχωσης

του ΕΚΑΒ. Ακόμη και ολιγόωρες 
καθυστερήσεις μπορεί να απο
βούν μοιραίες για τον ασθενή» 
σχολιάζει η ομοσπονδία.

Δημιουργικά μαθηματικά
Όπως εξηγεί η ΠΟΕΔΗΝ, στο 

πληροφοριακό σύστημα του 
υπουργείου Υγείας εμφανίζονται 
στο νοσοκομείο «Παμμακάριστος» 
12 κλίνες ΜΕΘ, έκτων οποίων οι 2 
για περιστατικά κορωνοϊού. Ωστό
σο στο συγκεκριμένο νοσοκομείο 
δεν υπάρχει καμία κλίνη ΜΕΘ, ενώ 
δεν υπάρχει κανείς εντατικολόγος!

Συγκεκριμένα λειτουργούν 12 
κλίνες ΜΑΦ, οι 2 για περιστατικά 
κορωνοϊού, χωρίς εξειδικευμένο 
προσωπικό. Οι διασωληνωμένοι 
ασθενείς που νοσηλεύονται στη 
ΜΑΦ της «Παμμακάριστου» δηλώ
νονται κανονικά στη λίστα αναμονής 
του ΕΚΑΒ - ΚΕΠΥ. «Κάπως έτσι 
φθάσαμε να λένε ότι λειτουργούν 
1.336 κλίνες ΜΕΘ, αθροίζοντας αυ
τοσχέδιες, ιδιωτικές, στρατιωτικών 
νοσοκομείων και ΜΕΘ φαντάσμα
τα» καταλήγει η ΠΟΕΔΗΝ.

Αντώνης Ραυιόπουλος
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1  ΠΟΕΔΗΝ: Βαριά καταγγελία για τραγικές ελλείψεις
μονάδων στο ΕΚΑΒ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

23-12-2021
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ΠΟΕΔΗΝ: Βαριά καταγγελία για τραγικέε ελλείψειε μονάδων στο ΕΚΑΒ
ΒΑΡΥΤΑΤΕΣ καταγγελίες κατά της κυβέρ
νησης για τη λειτουργία του ΕΣΥ, αλλά και 
τη διαδικασία διασωλήνωσης των ασθε
νών εξαπέλυσε χθες η ΠΟΕΔΗΝ. Οπως κα
ταγγέλλουν οι εργαζόμενοι στα δημόσια νο
σοκομεία, η μη ενίσχυση των μονάδων του 
ΕΚΑΒ σε συνδυασμό με την έλλειψη Μονά
δων Εντατικής Θεραπείας έχουν καταστήσει 
πολύ δύσκολη υπόθεση τη νοσηλεία των βα- 
ρέως πασχόντων ασθενών.

Συγκεκριμένα, η ΠΟΕΔΗΝ καταγγέλλει 
πως η μη ενίσχυση του ΕΚΑΒ και ειδικά των 
κινητών ιατρικών μονάδων (για διασωληνω- 
μένους) με προσωπικό και οχήματα πρακηκά

αυξάνει σε πολλές ώρες, ακόμη και ημέρες, 
την αναμονή των ασθενών και των οικείων 
τους ώσπου να βρεθεί κρεβάτι σε ΜΕΘ. Ως 
αποτέλεσμα, πολλοί ασθενείς που θα μπο
ρούσαν να μειαφερθούν σε ΜΕΘ αδυνατούν 
λόγω αδυναμίας διακομιδής.

«0 αριθμός των ασθενοφόρων αυτών εί
ναι ο ίδιος εδώ και χρόνια. Δεν αυξήθηκε 
κατά τη διάρκεια της πανδημίας, παρόη πολ- 
λαπλασιάστηκαν οι ανάγκες. Οι περισσότε
ρες στελεχώνονται από δύο διασώστες και 
έναν γιατρό του ΕΚΑΒ. Στην Απική επιχει
ρούν μόλις οκτώ κινητές ιατρικές μονάδες, 
όσες και πριν από την πανδημία» τόνισε η

ΠΟΕΔΗΝ, προσθέτοντας ότι και αυτές πρέ
πει να απολυμαίνονται έπεπα από κάθε δι
ακομιδή, γεγονός που περιορίζει ακόμη πε
ρισσότερο τη δυνατότητά τους να εξυπηρε
τούν ης ανάγκες των ασθενών.

Παράλληλα, η ΠΟΕΔΗΝ επανήλθε στο 
θέμα των κλινών ΜΕΘ που εμφανίζονται κε
νές στο πληροφοριακό σύστημα του υπουρ
γείου Υγείας, αποκαλύπτοντας την ύπαρ
ξη ΜΕΘ «φαντασμάτων» και παραθέτοντας 
συγκεκριμένα στοιχεία που αφορούν την 
«Παμμακάριστο». Το συγκεκριμένο νοσοκο
μείο εμφανίζεται να διαθέτει 12 κλίνες ΜΕΘ 
και οι δύο είναι Covid-19.

«Και όμως!!! Στην ΠΑΜΜΑΚΑΡΙΣΤΟ δεν 
υπάρχει καμία κλίνη ΜΕΘ!» καταγγέλλει η 
ΠΟΕΔΗΝ, προσθέτοντας πως δεν υπάρχει 
ούτε ενταηκολόγος!

Η αλήθεια είναι ότι πρόκειται για απλές 
ΜΑΦ (Μονάδες Αυξημένης Φροντίδας), με 
τις δύο που αφορούν περισταηκά Covid-19 
να μην έχουν εξειδικευμένο προσωπικό, πέ
ραν του βασικού της κλινικής.

«Κάπως έτσι φθάσαμε να λένε ότι λει
τουργούν 1.336 κλίνες ΜΕΘ, αθροίζοντας 
αυτοσχέδιες, ιδιωτικές, στραηωτικών νοσο
κομείων και ΜΕΘ “φαντάσματα”...» καταγ
γέλλει η ΠΟΕΔΗΝ.
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1  ΚΑΤΑ ΞΑΝΘΟΥ
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
23-12-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

43.55 cm² Κυκλοφορία: 750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΚΑΤΑ ΙΑΝΘΟΥ
Περίσσεψαν τα αιχμηρά εσω
κομματικά σχόλια κατά του 
Ανδρέα Ξανθού, με αφορμή 
την πρωτοβουλία του να «γει- 
ώσει» το θέμα των «47 κλινών 
ΜΕΘ για VIP’s», την ώρα που 
η Κουμουνδούρου «πόνταρε» 
πολιτικά στο θέμα. Ενόσω, δη
λαδή, τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ 
προέβαλλαν τις καταγγελίες 
του επικεφαλής της ΠΟΕΔΗΝ, 
Μιχάλη Γιαννάκου, και του γε
νικού γραμματέα της ΟΕΝΓΕ, 
Πάνου Παπανικολάου, ο κ. 
Ξανθός έλεγε ότι αυτό δεν 
μπορεί να συμβαίνει και κατά 
τη γνώμη του δεν συμβαίνει, 
αποδομώντας τις καταγγελίες.
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